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GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

CHP, KAYYUM ATAMALARIYLA ILGILI RAPOR HAZIRLADI

İktidar, 8 yılda 154 
kez kayyum atadı

BIRLIK ve Dayanışma Sendikası Genel Başkanı Dr. Derya 
Mengücük, sağlık çalışanlarının Aile Hekimliği Sözleşme ve 
Ödeme Yönetmeliği'ne karşı 6-10 Ocak tarihlerinde bir kez 
daha iş bırakacaklarını belirterek, "Bakanlık, artık pembe 
tablolar çizmeyi, sağlık çalışanlarını yok sayan, sorunları 
küçümseyen bu yaklaşımı bir kenara bırakmalı ve halkın ve 
sağlık çalışanlarının karşı karşıya olduğu gerçekleri kabul 
etmelidir" dedi.  S.3’te

TÜRKIYE Istatistik Kurumu 
(TÜIK), ekim ayına ilişkin 
Tarımsal girdi fiyat endek-
si (Tarım-GFE), verilerini 
açıkladı. Buna göre, en-
deks ekimde bir önceki 
aya kıyasla yüzde 2,75, ge-
çen yılın aralık ayına göre 
yüzde 27,92, geçen yılın 
aynı ayına kıyasla yüzde 
32,59 ve 12 aylık ortala-
malara göre yüzde 42,03 
yükseldi. S.6’da

Tarımsal girdi 
fiyat endeksi yıllık 
yüzde 32,59 arttı

GAZETECILER Cemiyeti 
tarafından Avrupa Birli-
ği desteğiyle yürütülen 
Demokrasi için Medya/
Medya için Demokrasi 
(M4D) Projesi kapsamın-
da, bu hafta “Gazetecilik 
ve gazeteciler beyaz 
perdede nasıl anlatılı-
yor?” başlıklı söyleşi 
düzenlendi. Gazeteci 
Yıldız Yazıcıoğlu’nun mo-
deratörlüğünü üstlendiği 

etkinlikte, gazeteci Ba-
rışkan Ünal “Under Fire” 
film gösterimi öncesinde 
mesleğin beyazperde-
deki temsiliyeti üzerine 
açıklamalarda bulundu. 

ÜLKEMIZDE 1950-1980 yıl-
larına damgasını vuran 
Yeşilçam döneminin ga-
zeteciliği konu alan veya 
baş kahramanın gazeteci 
olduğu filmler üzerinden 
değerlendirmelerde bulu-
nan Ünal, özellikle Ame-
rikan sineması örnekleri 
üzerine de yorumlarda 
bulundu. S.2’de

Basın Evi’nde “Gazetecilik ve gazeteciler beyaz 
perdede nasıl anlatılıyor?” başlıklı söyleşi düzenlendi

Asgari ücret görüşmelerine basın 
meslek sendikaları ne diyor?

2025 yılı asgari ücret görüşmelerinde ilk kez bir gazeteci pazarlık masa-
sına otururken basın çalışanlarının durumu da tekrar gündeme geldi. 
Nitelikli haber için yoğun düşünsel emek verilen gazeteciliğin sıkıştığı 
düşük ücret kıskacını ve DİSK Basın-İş'in son araştırmasını DİSK 
Basın-İş Genel Başkanı Turgut Dedeoğlu ve Türkiye Gazeteciler Sen-
dikası Genel Başkanı Gökhan Durmuş 24 Saat'e değerlendirdi. 
AHMET ÇAĞATAY BAYRAKTAR'IN HABERİ S.2’DE

CUMHURIYET Halk Partisi Se-
çim ve Parti Hukuk İşlerinden 
Sorumlu Genel Başkan Yar-
dımcılığı tarafından hazırlanan 
"İktidarın Kayyum Müdahalesi: 
Yerel Seçimlerde Demokrasi 
ve Anayasa Yönelik Tehditler" 
başlıklı rapor Genel Başkan 
Yardımcısı Gül Çiftci tarafından 
kamuoyu ile paylaşıldı. 15 Tem-
muz 2016’daki darbe girişiminin 
ardından 674 Sayılı KHK’yla 
uygulanmaya başlayan kayyum 
atamalarına ilişkin değerlen-
dirmelerde bulunulan raporda, 
iktidarın yerel yönetimlere top-
lamda 154 kez kayyum ataması 
yaptığı kaydedildi.

RAPORDA "İktidar, sandıktan 
çıkan sonuca saygı göstermeli, 
sandıkta yenemediğini iktidar 
gücüyle ve hukuksuzca yenme-
ye çalışmaktan vazgeçmelidir" 
çağrısı yapıldı. 

EN FAZLA KAYYUM 
DIYARBAKIR’A ATANDI

2016-2024 yılları arasında iktida-
rın kayyum atadığı belde/ilçe/
büyükşehir belediyelerindeki 
toplam seçmen sayısı 11 milyon 
202 bin 496 olarak kaydedildi. 
Rapora göre en fazla kayyum 
atanan kentler sıralamasında 26 
kez kayyum atanan Diyarbakır 
birinci, 23 kez kayyum atanan 
Van ikinci sırada yer aldı. S.3’te

"Çengel-13" operasyonlarında 10 bin
 600 litre sahte alkol ele geçirildi

Ambarlı Limanı'nda kuru 
yük gemisi yan yattı

ISTANBUL (AA)- Istanbul Ambarlı Marport 
Limanı’nda AMNAH isimli konteyner yüklü 
gemi dün sabaha karşı yan yattı. 
Limanda dün gece saat 04.00 sıralarında 
Komor Adası bandıralı AMNAH isimli kuru 
yük gemisi, dengesiz yükleme nedeniyle 
yan yattı.
Gemide görevli 15 kişilik mürettebattan 
10'u ekipler tarafından kurtarılırken, denize 
atlayan 5 kişi de kendi imkanlarıyla limana 
çıktı.
Yan yatan gemideki konteynerlerden bazı-
ları denize düşerken, geminin etrafı yüzer 
bariyerle çevrilerek, deniz kirliliği riski kont-
rol altına alındı.

GELECEK Partisi Genel Başkanı Ahmet 
Davutoğlu, ''AK Parti'ye yeniden dö-
neceği'' yönündeki tartışmalara ilişkin, 
''Benim dediğim şey şu; büyük bir to-
parlanma hareketine ihtiyaç var. Ben 'o 
harekete destek vermeye hazırım'' di-
yorum'' dedi. Şam'daki Emevi Camii'ne 
namaz kılmaya gidip gitmeyeceğine iliş-
kin soruya Davutoğlu, ''Şam’a öncelikle 
Sayın Cumhurbaşkanı’nın başkanlığın-
da resmi bir üst düzey ziyaretin olması 
daha uygun olur'' yanıtını verdi. S.3’te

“Büyük bir toparlanma
 hareketine ihtiyaç var, 

destek vermeye hazırım”

Yusuf KANLI 3'te

KKTC’de liderlik krizi ve 
yeni aday arayışları

AÇI

Şener METE 5'te

MİKROFON VE İLETİŞİM

Sarıkamış ve 110 yıl

Hakan ŞANLITÜRK 4'te

HAKAN'CA

İran’da Türkiye 
rahatsızlığı 

NAZ AKMAN

Asteğmen Kubilay, şehit 
edilişinin 94. yılında 
Menemen'de anıldı
ASTEĞMEN Mustafa 

Fehmi Kubilay, Bekçi 
Hasan ile Bekçi Şevki, 
şehit edilişlerinin 
94. yılında İzmir'in 
Menemen ilçesinde 
CHP Genel Başkanı 
Özgür Özel’in katılımıyla 
gerçekleştirilen törende 
anıldı. S.5’te

IÇIŞLERI Bakanı Ali Yerlikaya, sahte 
alkol imalatçılarına yönelik düzenlenen 
"Çengel-13" operasyonlarında 10 bin 
600 litre sahte alkol ele geçirildiğini, 37 
şüphelinin yakalandığını bildirdi. S.5’te

TDK'da 2024 yılının kelimesi 
"kalabalık yalnızlık" seçildi

TÜRK Dil Kurumu (TDK) ve Ankara 
Üniversitesinin işbirliğiyle "2024 yılının 
kelimesi" için 7 kelime ve kavram, halk 
oylamasına sunuldu.

OYLAMAYA değer bulunan kelimeler 
"kalabalık yalnızlık", "merhamet", 
"yabancılaşma", "algoritma", "yozlaşma", 
"yapay zeka" ve "dijital yorgunluk" olarak 
belirlendi. Yaklaşık 1 milyon kişinin katıldığı 
halk oylamasında "2024 yılının kelimesi 
ve kavramı" olarak "kalabalık yalnızlık" 
kavramının seçildiği açıklandı. S.3’te

DAVUTOĞLU 
''AK PARTI''YE 

DÖNECEĞI 
IDDIALARINA 
YANIT VERDI: 

HAZINE ve Maliye Bakanlığı Gelir İdaresi 
Başkanlığı (GİB), kayıt dışı ekonomi ile 
mücadele kapsamında saha denetimlerini 
sanayi bölgeleri ile meyve, sebze ve balık 
hallerindeki ürün sevkiyatlarını kapsaya-
cak şekilde genişletti. S.6’da

Maliye, kayıt dışı meyve-sebze 
sevkiyatlarının peşine düştü

Aile hekimleri 6-10 Ocak'ta
 yeniden iş bırakıyor...

Mengücük: Bakanlık, sağlık çalışanlarını yok 
sayan, yaklaşımını bir kenara bırakmalı

Birlik ve Dayanışma 
Sendikası 

Genel Başkanı 
Dr. Derya 
Mengücük

Gazeteci 
Barışkan 

Ünal

Gazeteci 
Yıldız 

Yazıcıoğlu
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Gazeteciler Cemiyeti 
tarafından Avru-

pa Birliği desteğiyle 
yürütülen Demokra-
si için Medya/Med-
ya için Demokrasi 
(M4D) Projesi 
kapsamında, bu 
hafta “Gazete-
cilik ve gaze-
teciler beyaz 
perdede nasıl 
anlatılıyor?” 
başlıklı söyle-
şi düzenlendi. 
Gazeteci Yıldız 
Yazıcıoğlu’nun 
moderatörlüğünü 
üstlendiği etkinlikte, 
gazeteci Barışkan Ünal 
“Under Fire” film gösterimi 
öncesinde mesleğin beyazperde-
deki temsiliyeti üzerine açıklama-
larda bulundu. Ülkemizde 1950-
1980 yıllarına damgasını vuran 
Yeşilçam döneminin gazeteciliği 
konu alan veya baş kahramanın 
gazeteci olduğu filmler üzerin-
den değerlendirmelerde bulunan 
Ünal, özellikle Amerikan sineması 
örnekleri üzerine de yorumlarda 
bulundu. “Sinemada Gazeteciler: 
Anlatılar, Arketipler ve Mitler” 
kitabının yazarı olan Ünal, sinema 
ve gazetecilik alanında bugüne 
kadar yayınlanan 12 makale ve 
kitap çalışması üzerinden konu 
hakkında önemli tespitlerde bu-
lundu.  

Nikaragua'da 1979 yılında 
Somoza rejiminin devrildiği San-
dinist Devrimi sırasında bir foto 
muhabirinin, deneyimli bir gaze-
teci-yazar ve bir başka gazeteci 
arasındaki gazetecilik mesleği ve 
etik ilkeler tartışmasının anlatıldı-
ğı “Under Fire” filminin gösteri-
minden önce katılımcılara önemli 
bir perspektif sunan Ünal, ülke-
mizde 1965 yılından neredeyse 

günümüze uzanan beyazperdede-
ki gazeteci tiplemesini anlattı. 

YEŞILÇAM’DA GAZETECILIK
NASIL IŞLENIYOR?

Ilk dönemlerinde Holl-
ywood etkisinde kalan 

Yeşilçam’ın azımsan-
mayacak düzeyde 

gazetecilere yer 
verdiğini belir-
ten Ünal, “Arşiv 
taraması yapar-
ken özellikle 
1965 yılına 
kadarki yapım-
ları incelemeye 
çalıştım çünkü 
o ilk dönemlerde 
sinemada gaze-

teci imajı kurulu-
yor. Bu anlamda 

kadın gazetecileri 
de ayrıca ele almaya 

çalıştım. Türk sine-
masının gazetecileri bir 

yandan Hollywood’unkine ben-
ziyor, bir yandan ayrışıyor. Türk 
sinemasında gazeteci tiplemesi 
dramaya, aksiyona renk katma-
sı için veya ana karakterin işini 
kolaylaştırmak için kullanılıyor. 
Bu nedenle filmin içinde gaze-
teci olsa da filmin gazetecilikle 
ilgili değil. Gazetecileri dedek-
tiflere benzeten bir tipleme var. 
Ilk gazeteci tiplemesi kadın olsa 
da diğerleri genellikle erkek ve 
çapkın. Dolayısıyla gazetecilerin 
kaleminin gücü değil, çapkınlığı 
veya iş bitiriciliği işleniyor. Bu 
dönemde gazeteciler Türk sine-
masında parasız gösterilirken, 
Hollywood yapımlarında ise ga-
zeteciler elit, orta-üst sınıf olarak 
işleniyor. Türk sinemasındaki bu 
ilk imgeler aslında çok da güzel 
değil. Ancak 1960’larda toplum-
sal film akımıyla birlikte birkaç 
yönetmenin farklılaşan filmleri 
var ki o içeriklerde gazeteci halkı 
savunan ve bunun için gerçekleri 
ortaya çıkaran bir imgeyle karşı-
mıza çıkıyor” dedi. 

Gazetecilik mesleğinin ve 

dolayısıyla gazetecilerin güven 
duyulmayan gruplar arasında yer 
almasında sinemadaki anlatıların 
etkisini de değerlendiren Ünal, 
“Bunda Yeşilçam’dan ziyade 
Amerikan sineması ve onun 
etkisindeki filmlerin etkisi var. 
Amerikan sineması 1907’den bu 
yana gazeteci imgesini güçlü bir 
şekilde kullanıyor. Bir akademis-
yen, gazetecinin temel imajının 
tekeline Hollywood sahip diyor, 
çünkü bir müddet sonra gerçek 
gördüğünüz gazeteci, her hafta 
televizyon dizisi veya sinemada 
izlediğimiz gazeteci iç içe ge-
çiyor.  Bu güvensizlik sadece 
gazeteciliğe değil birçok sektöre 
karşı var. Tekrarlanan imajlar zih-
nimize kazınmaya başlıyor” diye 
konuştu. 

HOLLYWOOD’UN 
GAZETECI TIPLEMESI 
Hollywood’daki ilk örnekleri 

de değerlendiren Ünal, bu alanda 
yapılan akademik çalışmalarda 
iyi/kötü gazeteci ayrımının yapıl-
dığına dikkat çekerek, “Gazete-
cilik filmlerine bakarken işi yapış 
biçimine göre filmler bizi nasıl 
ele alıyor buna bakmaya çalış-
tım. Bu anlamda ana karakteri 
gazeteci olan ve tamamen gaze-
tecilikle ilgili olan filmleri taradım 
ve asıl gazeteci imgesini kuran 
1930 yapımı olan senaristlerinin 
de gazeteci olduğu ‘Baş sayfa’ 
filmini inceledim. Burada gaze-
tecinin hem olumlu hem olum-
suz yönlerini bir araya getirerek 
sunan bir gazetecilik tiplemesi 
var. Ilk dönemler çetrefilli bir ga-
zeteci imgesi başlıyor. Ardından 
1940’larda Amerikan siyasetinin 
etkisini görüyoruz ve ikinci dünya 

savaşının olduğu bu dönemler-
de bir kahramana ihtiyaç var ve 
gazeteci de bir kahraman olarak 
görülüyor. 1950’lere gelince ise 
gazetecilik alanındaki kurumsal-
laşma-holdingleşme süreçleriyle 
gazeteciliğe yönelik eleştirilerin 
dozu artmaya başlıyor. Yani Holl-
ywood o savaş dönemi yarattığı 
kahraman gazetecilikten eleştir-
menliğe dönüyor. 1970’ler Holl-
ywood’unda ise gazetecilerin bir 
yandan halka ideal gazetecileri 
hatırlatmaya çalıştığını görüyo-
ruz. 1980’lerde yine savaş mu-
habirleri revaçta ama kahraman 
değiller, ya manipüle eden ya da 
edilen karakterlere dönüşüyorlar. 
2000’lerde ise gerçek gazetecilik 
hikayelerine yönelik artışın fazla 
olduğunu görüyoruz” analizinde 
bulundu.

FILMLER MEDYA 
PATRONLARINI 
ELEŞTIRIYOR MU?
Beyaz perde de gazetecilerin 

yanı sıra medya patronlarının iş-
lenme biçimine de değinen Ünal, 
“Özellikle Amerikan filmlerinde 
basını eleştiren-yücelten filmler 
yapılsa da ilginç bir şekilde gü-
nün sonunda basın ile özel sektör 
sahipliğinin birlikte gidebileceği 
basının özgür olmasının özel sek-
tör sahipliğinden çok gazetecinin 
basın meslek ilkelerini uygulayıp 
uygulamamasıyla ilgili sorunmuş 
gibi bağlandığı filmler görüyo-
ruz. Patronları eleştiriyor gibi 
görünen filmlerin sonunda bile 
kötü gazeteciliğin gazetecinin 
ilkelere uymamasından kaynak-
landığı gösteriliyor. Filmler günün 
sonunda liberal basın mantığının 
altında yatan özel sektör sahipliği 

ile kamunun çıkarları arasındaki 
çatışmayı bir nevi azaltmaya çalı-
şıyor” ifadelerini kullandı.

“GÖSTERME ŞEKLINIZ 
SÖYLEMI BELIRLER”
Sinemada iyi-kötü gazeteci 

tiplemesinin harmanlandığını 
ifade eden Ünal, “Klasik Hollywo-
od anlatısında karakter iyi işler 
yaparsa zafere ulaşır hata yapar-
sa yenilgiye uğrar ve kötü karak-
terdir. Hollywood’da gazeteci baş 
kahraman olarak ele alındığında 
hem iyi kahramanlar var hem de 
kötü gazeteciler var. Ancak bu-
nun yanı sıra Amerikan sineması 
ve Hollywood’da iki farklı anlatı 
daha var. Gazeteci ne kadar idea-
list olursa olsun işini ne kadar iyi 
yaparsa yapsın günün sonunda 
kaybeden bir gazeteci imge ile ne 
kadar kötü olursa olsun günün 
sonunda kazanan gazeteci var. 
Bu bir klasiktir aslında, filmler 
bizlere karakterler veya kahra-
manlar sunarak aslında mesaj ve-
riyor. Seyirciye mesajlar veriliyor 
ve sinema salonundan düşünerek 
çıkmanızı istiyorlar. Felaket ön 
görüleri sunarak sosyal sorun-
lara dikkat çekmeye çalışıyorlar. 
Son olarak basın veya gazeteciler 
insanları doğrudan neyi düşün-
meleri gerektiği konusunda bir 
yönlendirmede bulunmaz ancak 
seçtiğiniz anlatı tarzı, açınız nasıl 
düşünülmesi konusunda bir 
gösterge oluşturabilir. Gösterme 
şekliniz söylemi belirler. Gazete-
ciler olarak geçmiş zamanların 
günümüzdeki hikâye anlatıcısıyız, 
farkımız gerçeklerin hikayesini 
anlatmak” dedi.

Basın Evi’nde “Gazetecilik ve gazeteciler 
beyaz perdede nasıl anlatılıyor?” 
söyleşisi düzenlendi
Sinema alanında doktora tezi ve akademik çalışmalarında 

gazetecilik mesleğiyle ilgili filmler üzerine incelemelere 
odaklanan gazeteci Barışkan Ünal, Basın Evi söyleşileri 

kapsamında “Gazetecilik ve gazeteciler beyaz perdede 
nasıl anlatılıyor?” başlığı altında Yeşilçam ve 

Hollywood sineması örneklerini değerlendirdi. 

NAZ AKMAN

Gazeteci 
Barışkan 

Ünal

Gazeteci 
Yıldız 

Yazıcıoğlu

Her yıl sonu yurttaşın gündeminin ilk 
sırasında asgari ücret yer alıyor. 

Disk-Ar’ın 2023 tarihli araştırmasına göre 
Türkiye'de çalışan nüfusun yüzde 50’sine 
yakını asgari ücretli. Asgari ücretin artması 
ise maaşı asgari ücretten fazla olan çalı-
şanların aylıklarında çoğu zaman artışa 
neden olmuyor.

Son dört yıl içinde asgari ücretin orta-
lama ücret haline geldiği Türkiye’de basın 
çalışanları da asgari ücretliler kervanına ka-
tıldı. 2025 asgari ücretin belirleneceği Asga-
ri Ücret Tespit Komisyonu tarihinde ilk kez 
bir gazeteci pazarlık masasında yer aldı. 
Ulusal Kanal Ankara Haber Müdürü Sezer 
Özseven’in “asgari ücretli gazetecileri” tem-
silen komisyona katılması gazetecilerin ça-
lışma şartlarını da ortaya koydu. Disk-Basın 
İş Sendikası’nın 53 medya kuruluşundan 82 
basın emekçisiyle yaptığı 2025 Basın Ça-
lışanları Taban Ücret Araştırması'na göre, 
ücretler 23 bin 378 lira düzeyinde. Her dört 
basın emekçisinden biri asgari ücret ya da 
altında ücretle çalışıyor. Çalışanların yüzde 
90’ı ise 25 bin lira altında maaş alıyor.

Asgari ücret sarmalına sıkışan gaze-
tecilerin ve araştırmanın sonuçlarını DİSK 
Basın-İş Genel Başkanı Turgut Dedeoğlu 
ve Türkiye Gazeteciler Sendikası Genel 
Başkanı Gökhan Durmuş 24 Saat Gazetesi 
için değerlendirdi.

"GAZETECI KURUM 
DEĞIŞTIRDIĞINDE EN ALT 
KADEMEDEN MAAŞ ALIYOR"
DİSK Basın-İş’in yaptığı araştırmanın 

farklı basın kurumlarında çalışan gazeteci-
leri kapsadığını belirten Turgut Dedeoğlu, 
“Katılanlar arasında, havuz veya iktidar 
medyasından da muhalif basından da arka-
daşlarımız vardı. Yeni giren arkadaşlarımız 
olduğu kadar 5-10 yıllık deneyimli gaze-
teciler de mevcut. Dikkat çeken unsur ise 
tecrübeye bakılmaksızın bir gazeteci kurum 
değiştirdiğinde en alt kademeden maaş alı-
yor. Tüm bunlar da aslında gazeteciler için 
ayrı bir taban maaşı belirlenmesi gerektiğini 
gösteriyor. Çünkü belli bir standart olmadan 
asgari ücret altında da çalışan arkadaşları-
mız mevcut” dedi.

“TESPIT TOPLANTILARI SADECE 
BIR TEMSIL”
Asgari Ücret Tespit Komisyonu 2025’te 

uygulanacak ücreti belirlemek için üç kez 
toplandı. 15 üyeden oluşan komisyonda 
işçileri TÜRK-İŞ, işverenleri Türkiye İşveren 

Sendikaları Konfederasyonu (TİSK) temsil 
ediyor. Görüşme öncesi rakam belirtmeyen 
Türk-İş üçüncü toplantının ardından ‘işçile-
rin talep ettiği asgari ücret’i 29 bin 583 lira 
olarak duyurdu. Asgari ücret görüşmelerini 
değerlendiren Dedeoğlu, “Bir gazetecinin 
komisyonda yer alması, basın emekçile-
rinin durumunu net bir şekilde gösteriyor 
şüphesiz. Fakat gazetecilerin emeklerinin 
değersizleştirilmesi ve güvencesiz bırakıl-
ması yıllardır olan bir süreç. Son toplantı ile 
sadece görünür oldu. Sendika olarak asgari 
ücret görüşmelerinin işçi çıkarına olmadı-
ğını savunuyoruz. Aksine her yıl burada bir 
temsil sergileniyor. Son yıllarda komisyon 
görüşmelerinin sonuçsuz kalıp asgari ücre-
tin sadece Erdoğan tarafından duyurulması 
da bunu gösteriyor” dedi.

Asgari Ücret Komisyon Toplantısına 
katılan Ulusal Kanal Ankara Haber Müdürü 
Sezer Özseven’e de çağrıda bulunan 
Dedeoğlu, “Gazeteci arkadaşımızın asgari 
ücret görüşme sürecinde yaşananları, 
kamuoyundan gizlenenleri deşifre etmesi 
gerekiyor” sözlerini kullandı.

TGS BAŞKANI DURMUŞ: DÜŞÜK 
ÜCRETIN NEDENI ÖRGÜTSÜZLÜK
Gazetecilerin özellikle son üç yılda yük-

sek enflasyon karşısındaki yetersiz zamlar 
nedeniyle ekonomik zorluklar yaşadığını 

belirten Türkiye Gazeteciler Sendikası Ge-
nel Başkanı Gökhan Durmuş bu durumun 
nedeni olarak örgütsüzlüğü işaret etti:

“TGS olarak yaptığımız ölçümlerde sek-
tördeki örgütlülük oranının düşmesi, medya 
kuruluşlarında toplu sözleşmesiz düzene 
geçilmesiyle gazeteciler asgari ücret veya 
asgari ücrete komşu rakamlara çalışır hale 
geldi. Bu düşük ücret uygulamasının en 
büyük nedeni sektörde sendikasız, toplu iş 
sözleşmesiz bir düzenin yaratılması oldu. 
Esas olarak değişmesi gereken sorun bu. 
TGS örgütlü olduğu ve toplu iş sözleşmesi 
imzaladığı işyerlerinde bu sorunu aşmaya 
çalışmakta ancak bu durum sektörün topla-
mına yayılmamaktadır.”

MESLEKI GELIŞIM 
SAĞLANAMIYOR
Gazetecilerin kendilerini geliştirmekte 

ve yeni ekipmanlar temin etmekte de zorluk 
yaşadığını ifade eden Durmuş, “Gazetecilik 
yapılan iş gereği sürekli kendini geliştirmeyi 
gerektiren bir meslek. Ancak ev kirasını, 
faturasını, gıdasını düşünmek zorunda 
bırakılan gazeteciler, gelişimlerine yatırım 
yapamamakta. Bu da haber kalitesinden 
basın özgürlüğüne, mesleğe dair her şeyi 
derinden etkiliyor” yorumunda bulundu.

“ÇALIŞANLAR HER DAIM IKINCI 
PLANDA”
Medya kuruluşu sahiplerinin çoğunlukla 

gazeteci kökenli olmamasının da emek sö-
mürüsünü artırdığını belirten Durmuş, “Şu 
an sektördeki medya patronlarının büyük 
çoğunluğu gazetecilikle, halkın haber alma 
hakkıyla ilgisi olmayan kişiler. Dolayısıyla 
gazeteciliğe yatırım yapmayı değil daha 
fazla sömürmeyi ilke ediniyorlar. Gazeteci-
likle derdi olan medya patronlarının da ma-
alesef ekonomik olarak güçlü olmadıklarını 
görüyoruz. Her iki durumda da çalışanlar 
ikinci plana itiliyor” dedi.

GAZETECILER MESLEK 
DEĞIŞTIRIYOR
Gazeteciliğin sansür ve baskı yanında 

ekonomik zorluklar nedeniyle de kısıtlandı-
ğını savunan Durmuş, özellikle birçok gaze-
tecinin düşük maaşlar ve zayıf yan haklar 
nedeniyle mesleği bıraktığını belirtti:

“İktidarın baskıları ve patronların düşük 
ücret dayatmaları nedeniyle gazeteciler çı-
kış yolunu iş değiştirerek bulmaya çalışıyor. 
Çalışma koşullarını değiştirme gücünün 
kendilerinde olduğunu anladıkları an mes-
leğe bağlılığın ve çalışma sürelerinin de 
artacağını düşünüyorum.”

2025 yılı asgari ücret görüşmelerinde ilk kez bir gazeteci pazarlık masasına otururken basın çalışanla-
rının durumu da tekrar gündeme geldi. Nitelikli haber için yoğun düşünsel emek verilen gazeteciliğin 
sıkıştığı düşük ücret kıskacını ve DİSK Basın-İş'in son araştırmasını DİSK Basın-İş Genel Başkanı Tur-
gut Dedeoğlu ve Türkiye Gazeteciler Sendikası Genel Başkanı Gökhan Durmuş 24 Saat'e değerlendirdi.

A. ÇAĞATAY BAYRAKTAR

Asgari ücret görüşmelerine basın 
meslek sendikaları ne diyor?

Türkiye Gazeteciler Sendikası Genel 
Başkanı Gökhan Durmuş

 DISK Basın-Iş Genel Başkanı 
Turgut Dedeoğlu
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Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde lider-
lik arayışı, yalnızca Cumhurbaşkanı Tatar’ın 
performansına değil, sağ siyasetteki liderlik 
boşluğuna ve Türkiye’nin adadaki stratejileri-
ne işaret ediyor.

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) 
siyasetinde fırtınalı günler yaşanıyor. 

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar’ın liderlik perfor-
mansı ve yaklaşan seçimler, yalnızca adadaki 
siyasi dengeleri değil, Türkiye ile ilişkilerin 
geleceğini de derinden etkiliyor. Tatar’ın lider-
liği, Ulusal Birlik Partisi’ndeki (UBP) krizler, 
merkez sağda aday arayışları ve Kıbrıs sorunu-
na yönelik uluslararası dinamikler, birbirinden 
bağımsız gibi görünse de aynı politikanın farklı 
cephelerini oluşturuyor.

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar’ın siyasi geçmi-
şine bakıldığında, maliye bakanlığı dönemin-
deki başarıları ve ekonomist kimliğiyle adını 
duyurduğunu söylemek mümkün. Başbakanlık 
sürecinde de koalisyon zorluklarına rağmen 
dengeli bir liderlik sergilediği kabul edilebilir. 
Ancak Cumhurbaşkanlığı koltuğundaki perfor-
mansı, adeta bu başarıların gölgesinde kaldı. 
Anketlere yansıyan memnuniyetsizlik oranları, 
Tatar’ın liderliğinin geniş bir kesim tarafından 
sorgulandığını ortaya koyuyor.

Tatar’ın en büyük açmazı, Türkiye’ye 
yönelik “tam biat” politikası oldu. Ankara’nın 
belirlediği “iki devletli çözüm” stratejisini 
hararetle savunması, onu Türkiye’nin vazgeçil-
mez bir müttefiki gibi gösterirken, KKTC halkı 
içinde “Ankara’nın memuru” algısını güçlen-
dirdi. Bu durum, sadece Tatar’ın imajına değil, 
KKTC’nin uluslararası alandaki pozisyonuna 
da zarar verdi. Dahası, Ankara’nın, adadaki ba-

şarısızlıkların sorumluluğunu Tatar’a yüklediği 
iddiaları, Cumhurbaşkanı’nın liderlik konumu-
nu daha da zayıflatıyor.

UBP’DE KAYIP DÖNEM
UBP, KKTC siyasetinde merkez sağın taşı-

yıcı gücü olmuştur. Ancak son yıllarda, partinin 
iç dinamiklerinde yaşanan krizler, bu güçlü 
görüntüyü yerle bir etti. Ankara’nın UBP’ye 
yönelik müdahaleleri ve parti içindeki liderlik 
zafiyetleri, UBP’yi adeta hareketsiz bir yapı-
ya dönüştürdü. Meclis başkanlığı seçiminde 
yaşanan skandallar ve parti içi çekişmeler, bu 
durumun en somut göstergeleri arasında.

Ankara’nın UBP içindeki krizlere müda-
hil olduğu iddiaları, hem parti içinde hem de 
kamuoyunda ciddi rahatsızlıklar yaratıyor. 
Parti üyelerinin yüzde 35’inin Tatar’ın yeniden 
aday olması durumunda oy vermeyeceğini 
ifade ettiği anketler, değişim ihtiyacını bir kez 
daha gözler önüne seriyor. Bu kriz, yalnızca 
UBP’nin liderlik sorunu olarak görülmemeli; 
adadaki sağ siyasetin genel bir yeniden yapı-
lanmaya ihtiyaç duyduğu aşikâr.

MERKEZ SAĞDA ADAY ARAYIŞLARI
Cumhuriyetçi Türk Partisi (CTP) lideri 

Tufan Erhürman’ın son anketlerde öne çıkması, 
sağ seçmeni yeni aday arayışlarına yönlendirdi. 
Hasan Hastürer’in “seçim dengelerini değiş-

tirebilecek bir aday” vurgusu, merkez sağın 
içinde bulunduğu boşluğu ve bu boşluğun 
doldurulması için atılan adımları gözler önüne 
seriyor.

Türkiye’nin bu süreçteki rolü ise dikkat 
çekici. AKP çevrelerinden gelen bilgilere göre, 
KKTC’de sağ siyaseti yeniden şekillendirecek 
bir adayın belirlenmesi, Ankara’nın stratejik 
öncelikleri arasında. Bu adayın, sadece sağ 
tabanı değil, solun bir kesimini de kapsayacak 
bir profile sahip olması gerektiği belirtiliyor. 
Bu durum, KKTC’deki siyasi rekabetin ne 
kadar derinleştiğini ve yeni bir liderin ortaya 
çıkmasının yalnızca yerel dinamiklerle sınırlı 
olmadığını gösteriyor.

İKİ DEVLETLİ ÇÖZÜM VE STRATEJİ 
ARAYIŞLARI
Tatar’ın liderliğindeki en büyük kriz alanla-

rından biri de Kıbrıs sorununa yaklaşımı oldu. 
“İki devletli çözüm” fikrini Ankara’nın çizgi-
sinden bile daha sert bir şekilde savunan Tatar, 
bu duruşuyla BM ve uluslararası toplumda 
geniş bir destek bulamadı. Kıbrıs Rum tarafının 
sert muhalefeti, bu önerinin masada kalıcı bir 
çözüm yaratma ihtimalini neredeyse sıfırladı.

Mevcut politikaların tıkanmışlığı, yeni bir 
strateji arayışını zorunlu kılıyor. Örneğin, “iki 
devletli konfederasyon” modeli, Türkiye’nin 

Kıbrıs’taki etkinliğini koruyarak AB ile daha 
uyumlu bir çözüm sunabilir. Bunun yanı sıra, 
Türkiye’ye Kıbrıs ile sınırlı bir AB üyeliği 
hakları verilmesi talebi gibi yaratıcı fikirlerin 
gündeme getirilmesi, çözüm sürecine yeni bir 
boyut katabilir. Ancak bu tür stratejik deği-
şimler, yalnızca Kıbrıs Türk liderliğinin değil, 
Türkiye’nin de ciddi bir yeniden değerlendirme 
sürecine girmesini gerektiriyor.

KKTC’deki seçim atmosferi, yalnızca siyasi 
partiler arasında değil, halk arasında da yoğun 
tartışmaların konusu. Hasan Hastürer ve Serhat 
İncirli gibi yorumcuların, seçim dengelerini 
değiştirebilecek bir aday arayışına dikkat çek-
mesi, bu sürecin stratejik önemini vurguluyor. 
Türkiye’nin bu süreçte aktif bir rol oynayarak 
KKTC sağında yeni bir liderlik oluşturması, 
seçimin kaderini belirleyecek en önemli unsur-
lardan biri.

KRİZLERİN GÖLGESİNDE FIRSATLAR
KKTC siyasetinde yaşanan krizler, aynı 

zamanda büyük bir fırsatı da beraberinde 
getiriyor. Tatar’ın liderliğine yönelik eleştiriler, 
UBP’nin iç krizleri ve sağ siyasetin liderlik 
boşluğu, yalnızca sorunlar yaratmıyor; aynı 
zamanda adadaki siyaset yapma biçiminin ye-
niden şekillendirilmesi için bir alan açıyor.

Bugün KKTC, geçmişten farklı bir siyasi 
anlayışla geleceğini inşa etme fırsatına sahip. 
Aynı suda iki kez yüzmek mümkün olmayabi-
lir, ancak daha güçlü bir liderlikle yeni bir ne-
hir açmak her zaman mümkündür. KKTC’nin 
bu fırsatı değerlendirip değerlendiremeyeceği 
ise halkın tercihine, liderlerin vizyonuna ve 
Türkiye’nin bölgedeki stratejik yaklaşımına 
bağlı olacaktır.

KKTC’de liderlik krizi ve 
yeni aday arayışları

  AÇI

  Yusuf KANLI                                                        ykanli@hotmail.com

ANKARA (ANKA)- CHP 
tarafından kayyum atamalarına 
karşı hazırlanan rapora göre 674 
Sayılı KHK’nın yürürlüğe girme-
sinin ardından geçen 8 yılda, 
iktidar yerel yönetimlere toplam 
154 kez kayyum ataması yaptı. 
Raporda "İktidar, sandıktan çıkan 
sonuca saygı göstermeli, sandıkta 
yenemediğini iktidar gücüyle ve 
hukuksuzca yenmeye çalışmaktan 
vazgeçmelidir" çağrısı yapıldı. 

Cumhuriyet Halk Partisi Seçim 
ve Parti Hukuk İşlerinden Sorumlu 
Genel Başkan Yardımcılığı tarafın-
dan hazırlanan "İktidarın Kayyum 
Müdahalesi: Yerel Seçimlerde 
Demokrasi ve Anayasa Yönelik 
Tehditler" başlıklı rapor Genel Baş-
kan Yardımcısı Gül Çiftci tarafından 
kamuoyu ile paylaşıldı. 15 Temmuz 
2016’daki darbe girişiminin ardın-
dan 674 Sayılı KHK’yla uygulanma-
ya başlayan kayyum atamalarına 
ilişkin değerlendirmelerde bulunu-
lan raporda, iktidarın yerel yöne-
timlere toplamda 154 kez kayyum 
ataması yaptığı kaydedildi.

EN FAZLA KAYYUM 
DİYARBAKIR’A ATANDI
2016-2024 yılları arasında ikti-

darın kayyum atadığı belde/ilçe/bü-
yükşehir belediyelerindeki toplam 
seçmen sayısı 11 milyon 202 bin 
496 olarak kaydedildi. Rapora göre 
en fazla kayyum atanan kentler sı-
ralamasında 26 kez kayyum atanan 

Diyarbakır birinci, 23 kez kayyum 
atanan Van ikinci sırada yer aldı. 
Yıllara göre kayyum sayılarına da 
yer verilen raporda, 2016 yılı 60 
kayyumla ilk sırada gelirken ikinci 
sırada 38 kayyumla 2019 yılının 
geldiği belirtildi.

31 MART ÖNCESİ 49 
BELEDİYEDE KAYYUM 
VARDI
31 Mart 2024 tarihinde yapılan 

yerel seçimlere kayyum yönetimiyle 
giden belediyelere ilişkin de bilgi-
lerin yer aldığı raporda, şu ifadeler 
kullanıldı:

"31 Mart 2024 Mahalli İdareler 
Seçimi öncesinde kayyum tara-
fından yönetilen belediye sayısı 
49’dur. Bu belediyelerin 9’u 31 Mart 
Mahalli İdareler Seçimi sonucu AKP 
veya MHP tarafından yönetilmek-
tedir. Milliyetçi Hareket Partisi’nin 
3 bin 264 oy farkla kazandığı Kars 
Belediye seçimleri için de 3 bin 
821 taşıma seçmen tespit edilmiş 
ve muhalefet partileri tarafından 
tüm yasal yollar kullanılarak gerekli 
itirazlar yapılmıştır. Ancak söz 
konusu usulsüzlüğe ilişkin yetkili 
makamlarca herhangi bir adım 
atılmamıştır.”

"KAYYUM CAN AKSOY, 
ESENYURT HALKININ 
İRADESİNE BELEDİYE 
MECLİSLERİ ÜZERİNDEN 
DE İPOTEK KOYDU"
30 Ekim 2024 tarihinde gözal-

tına alınan ve ardından çıkarıldığı 
mahkemece tutuklanan Esenyurt 
Belediye Başkanı Ahmet Özer’in 
süreci hakkında da bilgi verilen 
raporda, "Kayyum Can Aksoy, 
Esenyurt halkının iradesine bele-
diye meclisleri üzerinden de ipotek 
koydu ve gönderilen yazıda meclis 
üyelerinin görevleri de hukuk-
suzca memurlara devredildi. Bu 
yolla belediye meclisinin kayyumu 
denetleme yetkisi tamamen orta-
dan kaldırıldı. Daha önce kayyum 
atanan belediyelerde gördüğümüz 
israf, şatafat ve ihale usulsüzlükle-
rinin Esenyurt’ta yapılmasının önü 
de böylece açılmış oldu” denildi. 
Kayyum uygulamasının mevcut 
Anayasa’da yer alan 2, 5, 123 
ve 127’nci maddeler ile çeliştiği 
belirtilen raporda “Anayasadaki bu 
düzenlemeler, yerel yönetimlerin 
bağımsız olarak işleyebilmesini 
sağlamayı hedeflemektedir" denildi.

Raporun 6 maddeden oluşan 
sonuç metninde ise şu ifadeler 
kullanıldı:

- İktidar, sandıktan çıkan 
sonuca saygı göstermeli, sandıkta 
yenemediğini iktidar gücüyle ve 
hukuksuzca yenmeye çalışmaktan 
vazgeçmelidir.

- İktidarın siyasi mühendislik 

alanı olarak tanımladığı kayyum 
uygulamaları bir an önce son 
bulmalıdır.

- Parlamentoda temsil edilen 
10 siyasal partinin ortak bir görüş 
doğrultusunda TBMM Başkanlığına 
sunduğu ve kayyum uygulamasının 
sona ermesini amaçlayan kanun 
teklifi bir an önce yasalaşmalıdır.

- 5393 Sayılı Belediye Kanu-
nunda yapılacak düzenlemeyle 
özü itibariyle anti demokratik olan 
kayyum uygulamasının önünü açan 
maddeler yürürlükten kaldırılma-
lıdır.

- Hakkında kesin hüküm bulun-
mayan ve yerlerine kayyum atanan 
belediye başkanları bir an önce 
görevinde geri dönmeli, hakkında 
kesin hüküm bulunan ve yargı 
yolu tamamen tüketilmiş olması 
şartıyla hali hazırda görevinde 
bulunmayan belediye başkanlarının 
yerine belediye meclislerinde seçim 
yapılarak, belediye meclis üyeleri 
arasından yeni bir belediye başkanı 
seçilmelidir.

- Anayasanın 2, 5, 123 ve 
127’nci maddelerine açıkça aykırı 
olan kayyum uygulamasından 
nemalanan iktidarla hiçbir şekilde 
yeni anayasa müzakeresi mümkün 
değildir.

İktidar son 8 yılda yerel 
yönetimlere toplam 
154 kez kayyum atadı

Davutoğlu ''AK Parti'' ye döneceği 
iddialarına yanıt verdi: 

ANKARA (ANKA)- Gelecek 
Partisi Genel Başkanı Ahmet 
Davutoğlu, ''AK Parti'ye yeniden 
döneceği'' yönündeki tartışmalara 
ilişkin, ''Benim dediğim şey şu; 
büyük bir toparlanma hareketine 
ihtiyaç var. Ben 'o harekete destek 
vermeye hazırım'' diyorum'' dedi. 
Şam'daki Emevi Camii'ne namaz 
kılmaya gidip gitmeyeceğine ilişkin 
soruya Davutoğlu, ''Şam’a önce-
likle Sayın Cumhurbaşkanı’nın 
başkanlığında resmi bir üst düzey 
ziyaretin olması daha uygun olur'' 
yanıtını verdi. 

Gelecek Partisi Genel Başkanı 
Ahmet Davutoğlu, T24'ten Cansu 
Çamlıbel'in gündeme ilişkin sorula-
rına yanıt verdi.

Davutoğlu, Suriye Demok-
ratik Güçleri'nin (SDG) ve onun 
silahlı yapılanması YPG'ye ilişkin 
''Suriye'deki Kürtlerin tümüyle PKK 
ya da PYD kontrolünde olduğu 
algısını yıkmak lazım'' değerlendir-
mesi yapara, Türkiye'nin yapması 
gerekenleri şöyle sıraladı:

''TÜRKİYE İÇİN KÜRTLER 
BİR TEHDİT DEĞİLDİR''
''Türkiye için Kürtler bir tehdit 

değildir. 'Kardeştir, tarihdaştır, 
kaderdaştır' diyerek yaklaşacaksı-
nız. Ondan sonra da ihtilaf mı var? 
Söyleyeceksiniz, konuşacaksınız 
onunla. Ulusal uzlaşı çalışma-
larına Kürtlerin katılımını teşvik 
etmek lazım. Ama hangi Kürtler? 
Bakın şimdi dedim ki Haseke’deki 
PYD'nin kontrolünde olan Kürt-
leri tek başına muhatap almak 
da doğru değil. Bir ulusal uzlaşı 
konseyi bir an önce kurulmalı ve 
orada sadece Haseke’den değil, 
Hama'dan ve Halep'ten, Afrin’den 
Türkiye’ye müzahir Kürtlerin temsili 
sağlanmalı. Böylece Suriye'deki 
Kürtlerin tümüyle PKK ya da PYD 
kontrolünde olduğu algısını yıkmak 
lazım.

Sonra da Türkiye'de 
Bahçeli'nin öne çıkardığı süreçte 
birtakım ilerlemeler olursa paralel 
olarak PYD ile temaslar olabilir. 
Burada esas aktörlerden biri de 
Amerika. Amerika'ya da çok net şu 
mesaj verilmeli: Buradaki milis ya-
pısı dağılacak, diğerleri Suriye'nin 
milli ordusuna katılacak ya da polis 
olabilirler. Yerel polis olabilirler 
ama bunların Türkiye'yi tehdit 
oluşturmayacak şekilde yapılandı-
rılması lazım.''

''SINIRIMIZIN YAKININDA, 
DÜZENLİ ORDUNUN 
DIŞINDA BİR MİLİS GÜCÜ 
YA DA ORDU OLMASIN''
YPG/PYD'nin belli bölgelerden 

çekileceğini dile getiren Davutoğlu, 
''Bir üniter devlet olması tercihimiz-
dir ama Suriyeliler kendi aralarında 
otonomiye dayalı bir çeşit federatif 
yapıda anlaşırsa, bu Türkiye için 
korkulacak bir şey değildir. Mesela 
başka bir alanda da bir Türkmen 
otonomisi olabilir. Yeter ki sınırı-

mızın yakınında, düzenli ordunun 
dışında bir milis gücü ya da ordu 
olmasın. Yani yeni bir Kandil oluş-
maması lazım'' dedi.

''SAYIN BAHÇELİ’NİN 
ALDIĞI İNİSİYATİFİ ÇOK 
ÖNEMSİYORUM''
''Kürt sorunun üç ayağı oldu-

ğunu'' belirten Davutoğlu, şöyle 
devam etti:

''Birincisi, Türkiye’nin ge-
nel demokratikleşmesiyle ilgili. 
Türkiye’de o açıdan sadece Kürt 
sorunu yok, Alevi sorunu da var, 
muhafazakâr sorunu da var. İkinci 
ayak, kayyım atamaları da dahil 
olmak üzere bölgesel bir yeni uz-
laşmaya ihtiyacı. Üçüncü ayak ise 
Suriye ve Irak Kürtleriyle uzlaşma. 
Türkiye kendi içinde demokratikle-
şirken yurt dışındaki Kürtleri aynı 
Türkmenler gibi kendi soydaşı gö-
recek. O yüzden Sayın Bahçeli’nin 
aldığı inisiyatifi çok önemsiyorum.''

''ŞAM’A ÖNCELİKLE SAYIN 
CUMHURBAŞKANI’NIN 
BAŞKANLIĞINDA RESMİ 
BİR ÜST DÜZEY ZİYARETİN 
OLMASI DAHA UYGUN 
OLUR''
Suriye'nin Başkenti Şam'daki 

''Emevi Camii'nde namaz kılmaya 
gidip gitmeyeceğine'' ilişkin soruya 
Davutoğlu, ''Hemen hemen her 
şehirden davetler alıyorum. Diğer 
yakın şehirlere kısa ziyaretlerim 
olabilir ama Şam’a öncelikle Sayın 
Cumhurbaşkanı’nın başkanlığın-
da resmi bir üst düzey ziyaretin 
olması daha uygun olur. Allah dost 
ve kardeş Suriye halkına barış 
ve huzur versin; Şam’a da nasip 
olursa her zaman gideriz'' yanıtını 
verdi.

'''DOĞRU YAPARSANIZ 
DESTEK VERİRİZ, 
YANLIŞ YAPARSANIZ 
KARŞINIZDAYIZ' DİYORUZ''
''Saadet ve Gelecek ile bir-

leşme çabalarınızın nihai hedefi 
AKP’ye dönmek mi?'' sorusunu 
Ahmet Davutoğlu, şöyle yanıtladı:

''Bir taraftan AK Parti'ye dönük 
o düzeltme çabalarına 'doğru 
yaparsanız destek veririz, yanlış 
yaparsanız karşınızdayız' demek. 
Bir taraftan da bir alternatif oluştur-
mak, bir alternatifi o muhafazakâr 
kesimlerin önüne koymak. Şu ana 
kadar o muhafazakâr kesimlerle 
aramızda örülen psikolojik bariyeri 
aşamadık.

AK Parti seçim performansını 
kendi geleceği açısından değerlen-
direcek. Ve herkes bir arayış içine 
girecek. Benim dediğim şey şu; 
büyük bir toparlanma hareketine 
ihtiyaç var. Ben 'o harekete destek 
vermeye hazırım' diyorum. Bu AK 
Parti içinde toparlanma olur, AK 
Parti dışında alternatif toparlanma 
olur. İkisine de varım.''

Toparlanma 
hareketine 

ihtiyaç var, ben 'o 
harekete destek 

vermeye hazırım' 

TDK'nın 2024 yılının kelimesi
 "kalabalık yalnızlık" seçildi

ANKARA (AA) - Türk Dil 
Kurumu (TDK) ve Ankara Üniver-
sitesinin işbirliğiyle "2024 yılının 
kelimesi" için başlattığı oylama 
sonucunda "kalabalık yalnızlık" 
seçildi.

TDK'dan yapılan açıklamaya 
göre, TDK ve Ankara Üniversite-
si İletişim Araştırmaları ve Uygu-
lama Merkezi (İLAUM) işbirliğiyle 
alanında uzman isimlerden 
oluşan Değerlendirme Kurulu 
tarafından belirlenen 7 kelime 
ve kavram, Türk Dil Kurumu 
internet sitesinde halk oylaması-
na sunuldu.

Oylamaya değer bulunan 
kelimeler "kalabalık yalnızlık", 
"merhamet", "yabancılaşma", 
"algoritma", "yozlaşma", "yapay 
zeka" ve "dijital yorgunluk" olarak 
belirlendi.

Yaklaşık 1 milyon kişinin 
katıldığı halk oylamasında "2024 
yılının kelimesi ve kavramı" ola-
rak "kalabalık yalnızlık" kavramı-
nın seçildiği açıklandı.

Değerlendirme Kurulu, 
"kalabalık yalnızlık" kavramına 
ilişkin "2024 yılında, insanların 
kalabalıklar içinde yalnız hisset-
tiklerini gösteren araştırmaların 
sayısında artış olduğu görül-
mektedir. Birbirlerinin zıddı gibi 
duran, teklik ifade eden 'yalnızlık' 
ile çokluk ifade eden 'kalabalık' 

aynı anda var olabilmektedir. 
Sosyolojik, psikolojik, iletişimsel 
gerekçelerle açıklanabilen bu du-
rum, bireylerin gündelik yaşam-
larında, kurdukları ilişki biçimle-
rinde kendisini göstermektedir." 
değerlendirmesinde bulundu.

Araştırmaların sosyal medya 
ve dijital teknolojilerin kullanımı-
nın artmasıyla insanların ken-
dilerini daha yalnız hissetmeye 
başladıklarını gösterdiği belirtilen 
açıklamada, şunlar kaydedildi:

"Sosyal medya ortamında 
takipçi, beğeni sayılarının önem 
kazanması, sözde 'kalabalık' bir 
ortam oluşturulması yalnızlık 
hissine çözüm gibi algılansa 
da yalnızlık hissini artıran bir 
sonuç ortaya çıkarmaktadır. 
Dijital dünyanın gelip geçici 
ilişkiler önermesi, yalnızlık hissini 
derinleştirmektedir. Diğer yandan 
hayatın giderek artan hızı, artan 
insan hareketliliğiyle birlikte top-
lumsal bağların zayıflamasıyla 
bağ kurmakta zorlanan bireyler, 
kendilerini kalabalıklar içinde 
yalnız hissetmektedirler. Bireyin 
çevresinde insan sayısının fazla 
olması, kendisini yalnız hisset-
mediği anlamına gelmemektedir. 
Aynı ev içinde aile bireylerinin 
olması, aynı yemek masasında 
yalnız hissetmeyi engelleme-
mektedir."

Derya Mengücük: Bakanlık, sağlık çalışanlarını 
yok sayan, yaklaşımını bir kenara bırakmalı
ANKARA (ANKA)- Birlik ve Da-

yanışma Sendikası Genel Başkanı Dr. 
Derya Mengücük, sağlık çalışanlarının 
Aile Hekimliği Sözleşme ve Ödeme 
Yönetmeliği'ne karşı 6-10 Ocak tarih-
lerinde bir kez daha iş bırakacaklarını 
belirterek, "Bakanlık, artık pembe 
tablolar çizmeyi, sağlık çalışanlarını 
yok sayan, sorunları küçümseyen 
bu yaklaşımı bir kenara bırakmalı ve 
halkın ve sağlık çalışanlarının karşı 
karşıya olduğu gerçekleri kabul etme-
lidir" dedi. 

Aile hekimleri, sağlık çalışanları ve 
ebeler, yeni yönetmelik ile ulaşılması 
güç hedeflerle ücretlerinin keyfi olarak 
düşürüldüğü gerekçesiyle 6-10 Ocak 
2025 tarihlerinde bir kez daha iş bıra-
kacak. Konu hakkında yazılı açıklama 
yapan Birlik ve Dayanışma Sendikası 
Genel Başkanı Dr. Derya Mengücük, 
şunları kaydetti:

Sağlık Bakanlığı, 1 Kasım’da 
yürürlüğe giren Aile Hekimliği Söz-
leşme ve Ödeme Yönetmeliği ile ilgili 
çalışanların ve kamuoyunun tepkilerini 
baskılamak ve yönetmelik hakkındaki 
itirazları değiştirmek için basın ve 
sosyal medyada aksini iddia eden 
çalışmalar yürütüyor. Hatta bazı aile 
hekimlerinden rica ile yönetmeliğin ne 
kadar iyi olduğuna dair basında açık-
lamalar yaptırıyor. Aile hekimleri, ebe 
ve hemşirelerin dile getirdiği sorunları 
ve tehlikeleri küçümseyerek veya 
görmezden gelerek, bunların doğru 
olmadığına dair bir algı yaratmaya 

çalışıyor.
"BAKANLIK ARTIK 
GERÇEKLERİ KABUL ETMELİ"
"Yönetmeliği 'iyi bir düzenleme' 

olarak lanse etmek ve haklı tepkileri 
'yersiz' olarak nitelendirmek gerçekleri 
değiştirmez. Sağlık, algı oyunlarıyla 
yönetilemez. Bakanlık, artık pembe 
tablolar çizmeyi, sağlık çalışanlarını 
yok sayan, sorunları küçümseyen bu 
yaklaşımı bir kenara bırakmalı ve hal-
kın ve sağlık çalışanlarının karşı karşı-
ya olduğu gerçekleri kabul etmelidir.

Halk ve çalışanlar gerçekleri görü-
yor. Çünkü hem sağlık çalışanları hem 
de vatandaşlar bu sorunları her gün 
bizzat yaşıyor. Aile hekimleri, aile sağ-
lığı ebe hemşireleri hak kayıplarından 
mağdur oluyor, tükenmişlik sınırında 
çalışıyor; hastalar ise giderek daha 
niteliksiz ve ulaşılması zor bir sağlık 
hizmetiyle karşılaşıyor. Halkın sağlığı 
ve sağlık çalışanlarının refahı, siyasi 
söylemlerin değil, somut çözümlerin 
konusu olmalıdır.

CHP’DEN “KAYYUM” RAPORU: 

Aile 
hekimleri 

6-10 
Ocak'ta 
yeniden 

iş 
bırakıyor... 
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Hakan Fidan Şam’a gitti. Görüntüler de 
açıklamalar da Türkiye açısından oldukça 
pozitifti. Kasyun Dağı’ndaki çay muhabbeti 
de dikkat çekiciydi.

Fidan’ın Şam ziyareti ve Ahmet Eş Şara 
ile sergilediği dostluk tablosu bazı 

adreslerde karın ağrısına yol açmışa benzi-
yor. İran, muhaliflerin devrim yaparak Esad’ı 
devirmesinden sonra Suriye’de irtifa kaybet-
mişti. Bu sıralar bazı ipuçları Molla rejiminin 
rahatsızlığını ele veriyor. 

Mesela, İrna Haber Ajansı’na baktım. 
Hakan Fidan’ın Şam temaslarıyla ilgili bir 
haber göremedim. İrna’nın haber yapması çok 
önemli değil. Lakin, İran cenahındaki kırgın-
lığı belki de kızgınlığı ifade etmesi açısından 
önemli. 

Türkiye hazımsızlığının başka bir örneğin-
de de TRT söz konusu. TRT World, TRT Arap-

ça, TRT Rusça, TRT Almanca, TRT Fransızca, 
TRT Balkan, TRT Afrika ve TRT İspanyolca 
haber platformları yayındaydı. Bunlara TRT 
Farsça dijital haber platformu da eklendi. 

‘Ne var bunda?’ diyebilirsiniz. 
Bir şey var! O şey; bu adımın İran’da tepki-

lere neden olması. 
Düşünün! Farsça yayının başlamasının üze-

rinden daha bir hafta bile geçmedi. TRT’nin 
beş günlük Farsça yayını komşuda rahatsızlık 

yaratmış. Özellikle İran medyasından bazı 
isimler ‘Neden ruhsat verdiniz?’ diye tepki 
göstermiş. 'TRT’nin son zamanlarda İran karşı-
tı yayın yaptığı’ gerekçesine sığınmışlar. İranlı 
yetkililer de, TRT Farsça için ruhsat vermedik-
lerini açıklamışlar. 

İran, yediği golü çıkarmak için Suriye 
sahasından elini çekmeyecek. Bunu nereden 
anlıyoruz? Humeyni'nin doğum yıldönümü 
töreninde konuşan Dini Lider Hamaney’in 

sözlerinden…
Şöyle diyor:
“Suriye’de onurlu ve güçlü bir neslin ortaya 

çıkacağını düşünüyorum. Suriyeli gençler 
için kaybedecek bir şey yok. Üniversiteleri, 
okulları, evleri, sokakları ve hayatları güvende 
değil. Ne yapabilirler? Bu güvensizlik ortamını 
planlayanlara ve uygulayanlara karşı kararlı 
bir şekilde duracaklar ve Allah’ın izniyle galip 
gelecekler.”

Bu sözlerin anlamı “Ben Suriye’de yeni 
varyasyonlara soyunacağım” demektir. 

Halbuki, böyle şeylerle uğraşmak yerine; 
kılık, kıyafete bu çağda olmayacak yasaklar 
getirmeseler, köle zihniyetli yönetimlerini 
revize etseler, komşularına dostça yaklaşsa-
lar, yönetimlerini demokratikleştirseler daha 
huzurlu bir ülke olabilirler. 

Mehmet Necati GÜNGÖR  mnecatigungor@gmail.com

İran’da Türkiye rahatsızlığı

HAKAN'CA

Hakan ŞANLITÜRK                                       hakansan29@gmail.com

HABER MERKEZİ- Çan-
kaya Belediyesi, Atatürk'ün 
Ankara'ya gelişinin 105. yıldö-
nümüne özel olarak "Hoşgeldin 
Paşam" etkinliği düzenledi. Birlik 
Çankaya Evi'nde gerçekleşen 
etkinliğe Çankayalılar büyük ilgi 
gösterdi.

Büyük Önder Mustafa Kemal 
Atatürk'ün ve Temsil Heyetinin Ankara'ya 
Gelişlerinin 105. yıldönümü anısına dü-
zenlenen etkinliklerin ilki 22 Aralık'ta Birlik 
Çankaya Evi'nde gerçekleşti. 

Kutlamalar ilk olarak "Doğumundan 
Ölümüne Atatürk" kitabının yazarı Cengiz 
Önal Tarakçıoğlu ve "Atatürk'ün Filozof-
ları" kitabının yazarı Ali Keskin söyleşileri 
ile başladı. Birlik Mahallesi Muhtarı Elif 
Demirağ'ın moderatörlüğündeki söyleşide 
Atatürk'ün hayatından bilinmeyen yönlerin 
konuşuldu; felsefe dünyası ve sevdiği filo-
zoflar değerlendirildi, dinleyicilerin soruları 
cevaplandı. 

ATATÜRK'ÜN SEVDİĞİ ŞARKILAR
Söyleşinin ardından kutlamalar 

Nurşah Acun ve orkestrasının "Atatürk'ün 
Sevdiği Şarkılar" temalı dinletisi ile devam 
etti. Fikrimin İnce Gülü, İki Keklik, Bülbü-
lüm Altın Kafeste, Bir Fırtına Tuttu Bizi, 
Dayler Dayler, Yemen Türküsü, Pencere 
Açıldı, Çalın Davulları gibi Ata'nın sevdiği 

şarkılar seslendirildi. Sarı Saçlım Mavi 
Gözlüm ve İzmir Marşı ile kutlamaya katı-
lan Çankayalılar ellerinde Türk bayrakları 
eşliğinde hep bir ağızdan tüm şarkılara 
eşlik etti. 

27 ARALIK RUHU
Etkinliğin sonunda ise Ankara Sey-

menleri "Hoşgeldin Paşam" temalı göste-
rilerini sahneledi. Büyük beğeni toplayan 
gösteride Seymenler 27 Aralık ruhunu bir 
kez daha Çankayalılara yaşattı.

Sarıkamış şehitleri 
Keçiören’de anıldı

HABER MERKEZİ- Keçiören 
Belediyesi ile Kars Ardahan Iğdır 
Dernekler Federasyonu iş birliğin-
de Sarıkamış’ta şehit olan 90 bin 
asker anısına program düzenlen-
di. Anma programında, Keçiören 
Kalaba Mahallesi'nde bulunan 
Sarıkamış Şehitleri Sokağı’ndan 
Kalaba Kent Meydanı’nda bulunan 
Sarıkamış Şehitleri Anıtı önüne 
kadar yürüyüş yapıldı. Anıt önün-
deki anma programı saygı duruşu 
ve İstiklal Marşı’nın okunması ve 
ardından gerçekleştirilen Kur’an-ı 
Kerim tilaveti ile başladı. Keçiören 
Şehit Sinan Özkan Ortaokulu 5. 
sınıf öğrencisi Hasan Ali 
Kızıltaş Sarıkamış Şehit-
leri anısına “Sarıkamış 
Şehitleri” şiirini okudu.

Programa Keçiören 
Belediye Başkanı Dr. 
Mesut Özarslan, CHP 
PM Üyesi Saniye Barut, 
Ankara Milletvekili 
Adnan Beker, AK Parti 
Kars Milletvekili Adem 
Çalkın, 23. Dönem 
Ardahan Milletvekili Saffet 
Kaya, Kars Ardahan Iğdır dernek-
ler Federasyonu Genel Başkanı 
Erdoğan Yıldırım, Türkiye Gaziler 
ve Şehit Aileleri Vakfı Genel Baş-
kan Vekili Kaan Şimşek, Keçiören 
Müftüsü Hasan Limon, siyasi parti 
ve sivil toplum kuruluşu temsilcileri, 
muhtarlar ve vatandaşlar katıldı.

VARLIĞIMIZIN ANLAMINI 
ŞEHİTLERİMİZLE BİRLİKTE 
oRTAyA KoyUyoRUz
Anma töreninde katılımcılara hi-

taben konuşan Keçiören Belediye 
Başkanı Dr. Mesut Özarslan, “Biz-
ler bu vatanın yılmaz bekçileriyiz. 
Yanı başımızda Polatlı'daki şühe-
dalarımızdan tutun da Ardahan'a, 
Kars'a hele de Sarıkamış'a kadar 
kara toprağa düşmüş şehitlerimi-
zin evlatları olarak bu özel günde 
sizlerle bir arada olmanın onur ve 
gururunu yaşıyorum. Yüce Türk 
milletinin şanlı bayrağını dalgalan-
dıran ve bizi Tonny, Jonny olmak-
tan kurtaran Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk ve arkadaşlarının ismini 
daima yaşatacağız. Şehitler ölmez 
vatan bölünmez! Ne mutlu Türküm 
diyene” dedi. Başkan Özarslan, 
Orhan Şaik Gökyay’ın “Bu Vatan 

Ki-
mindir?” şiirinin ilk dörtlüğü-
nü okuyarak konuşmasını tamam-
ladı.

Konuşmasını yapmak üzere 
kürsüye gelen Ankara Milletvekili 
Adnan Beker, “Programın düzen-
lenmesinde emeği geçen, Kars 
Ardahan Iğdır Dernekler Federas-
yonu Başkanımıza ve Keçiören 
Belediye Başkanımıza teşekkür 
ediyorum. Allah hepsinden razı ol-
sun. Eğer biz bu kürsüde konuşa-
biliyorsak, önce Rabbimizin sonra 
bu ülke uğrunda şehit olan vatan 
evlatlarının sayesindedir. Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ve şehitle-
rimiz nur içinde yatsın, mekânları 
cennet olsun” dedi.

SARIKAMIŞ BİR DöNÜM 
NoKTASIdIR
AK Parti Kars Milletvekili Adem 

Çalkın, “Kendilerini bu vatana 
adamışların; kara, soğuğa, ayaza 
aldırmadan bu kutlu yolda şehadet 
şerbeti içenlerin, koca yüreklilerin 
yazdıkları, dünya tarihinde eşine 
az rastlanır, büyük fedakarlıkların 
yapıldığı yerin adıdır Sarıkamış. 
Sarıkamış bir dönüm noktasıdır. 

Kefenleri kar olan şehitlerimizin, 
aziz milletimizin gönlünde müstes-
na bir yeri vardır. Aziz şehitlerimizi 
anarak onların fedakârlıklarını ha-
tırlamak ve miraslarını yaşatmak, 
milletimizin birlik ve beraberlik duy-
gularını pekiştirmek adına önemli 
bir fırsattır bugün. Bu programı ter-
tipleyen başta federasyon başkanı-
mız ve belediye başkanımız olmak 
üzere buraya gelerek katılan bütün 
hemşehrilerime ayrı ayrı teşekkür 
ediyorum” dedi.

TÜRKİyE KARDEŞLİĞİNİ 
İLELEBET yÜRÜTEcEK
23. Dönem Ardahan Milletvekili 

Saffet Kaya, “Hayatını vatanına 
adamış, şehitlik rütbesine koşarak 
giden, Sarıkamış’taki gibi Çanak-
kale’deki gibi şehitlik şehadetini 
içen şehitlerimizi bugün ve ilelebet 
her zaman anmak bizim kesinlikle 
vatan borcumuzdur. Türkiye şehit-
lerden aldığı ilhamla birlikteliğini, 

beraberliğini, kardeşliğini ilelebet 
yürütecek ve Türkiye payidar 
olacak, güçlü bir devlet olacaktır. 
Bu anma programını düzenleyen 
herkese teşekkür ediyor, şehitleri-
mizi rahmet ve minnetle anıyorum” 
dedi.

SARIKAMIŞ BİR 
dESTANdIR
Kars Ardahan Iğdır dernek-

ler Federasyonu Genel Başkanı 
Erdoğan Yıldırım, “Sarıkamış bir 
destandır. Kayıtsız şartsız kendini 
vatanına feda edenlerin destanıdır. 
Zorlu iklim şartlarında mücadele 
etmenin, o cesareti göstermenin 
en iyi örneklerinden bir tanesi 
Sarıkamış’tır. Eğer bu ülkede güzel 
yaşıyorsak bunu şehitlerimize ve 
gazilerimize borçluyuz. Programın 
düzenlenmesine katkı ve emek 
veren Keçiören Belediye Başkanı-
mıza teşekkür ediyorum“ dedi.

ŞEHİTLERİ RAHMETLE 
ANdI
Türkiye Gaziler ve Şehit Aileleri 

Vakfı Genel Başkan Vekili Kaan 
Şimşek, “Yüzyıllardır topraklarımız 
üzerinde çeşitli mücadeleler vere-
rek vatanı uğruna canlarını feda 
eden şehitlerimizi, ahirete irtihal 
eden şehit ve gazilerimizi rahmet 
ve milletle yâd ediyorum” dedi.

Protokol konuşmalarının ardın-
dan Şarıkamış Şehitleri Anıtı’na 
dualarla karanfil bırakıldı. 1914’te 
Sarıkamış’ta şehit düşen bir de-
denin torunu olan Ali Turgut’a da 
plaket verildi. Katılımcılara kavur-
ga, lokma ve hoşaf ikram edildi.

Çankaya'da Atatürk'ün Ankara'ya 
gelişi kutlamaları başladı

Başkan Şahin, Minik 
Taha için yardım 

çağrısına kayıtsız kalmadı

HABER MERKEZİ- 
Pursaklar Belediyesi tara-
fından hizmete kazandı-
rılan 7 Millet Kıraathanesi 
on binlerce gencin yoğun 
ilgisini çekmeye devam 
ediyor.

Pursaklar Belediyesi 
tarafından hizmete kazan-
dırılan, ders çalışmak is-
teyen öğrencilerden, kitap 
okumak isteyen vatandaş-
lara kadar ilçede her kesime hitap 
eden Millet Kıraathaneleri büyük 
ilgi görmeye devam ediyor.

Sessiz, sakin ortamı ile kitap-
severlerin yoğun ilgi gösterdiği 
Millet Kıraathanesinde öğrenciler, 
ücretsiz olarak ikram edilen çayla-
rını yudumlarken, ders çalışmanın 
ve kitap okumanın keyfini yaşıyor.

Millet kıraathanelerinin öğ-
rencilerin, ders çalışma ve kitap 
okuma alışkanlığına büyük katkı 
sağladığını belirten Belediye Baş-
kanı Ertuğrul Çetin; ‘‘Millet Kıraat-
hanelerimiz, ilçemize değer katan 
en önemli bir çalışmalarımızın ba-
şında geliyor. Millet Kıraathanele-
rimizde gençlerimiz, kitap okuyup 

bilgi 
alışverişinde bulunurken, dijital 
ortam ve kütüphaneler ile doğ-
ru bilgiye anında ulaşabiliyor. 
Kıraathanelerimize gelerek ders 
çalışan, araştırma yapan ve kitap 
okuyan gençlerimizin gözlerinde-
ki ışık bizleri umutlandırıyor. Bu 
doğrultuda Pursaklarımıza en iyi 
hizmeti vermek için durmadan, 
yorulmadan hizmet etmeye devam 
edeceğiz’’ dedi.

HABER MERKEZİ- Mamak Belediye Başkanı Veli 
Gündüz Şahin West Sendromu hastalığına yakalanan,  
6 yaşındaki oğlu Taha Emir Kaşçı için sosyal medya-
dan yardım çağrısında bulunan anne Emine Kaşçı (40) 
‘nın talebine duyarsız kalmayarak geçtiğimiz Kasım 
ayında aileyi Boğaziçi mahallesindeki evlerinde ziyaret 
ederek destek olmuştu. Başkan Şahin’in destekleriyle 
sürekli yatağa bağımlı ve hareket edemeyen Minik 
Taha’nın tedavisinin başlamasının ardından, oturmaya 
ve yavaş yavaş hareket etmeye başlayan Taha Emir 
Kaşçı(6) annesi ve ablası ile birlikte Başkan Şahin’i 
ziyaret etti. “Seni kocaman seviyorum” diyerek Minik 
Taha’yı eşi Ayşe Şahin ile birlikte kucaklayan Başkan 
Şahin, Taha Emir’i başkanlık koltuğuna oturttu. 

TEDAVİyE KISA SÜREDE cEVAp VERDİ
Taha Emir Kaşçı henüz 6 yaşında. Doğuştan West 

Sendromu hastalığı ile mücadele ediyor. Oturamıyor, 
konuşamıyor, dik duramıyor ve hareket edemiyordu. 
Aynı rahatsızlıkla yıllar önce bir çocuğunu kaybeden 
anne Emine Kaşçı (40), sosyal medyadan geçtiğimiz 
Kasım ayında yardım çağırısında bulunmuştu. Anne 
Kaşçı’nın çağrısına kayıtsız kalmayan Mamak Bele-
diye Başkanı Veli Gündüz Şahin, meclis üyesi Ayfer 
Ayaz ile birlikte aileyi Boğaziçi mahallesindeki evlerin-
de ziyaret etti. Hasta yatağa mahkum çocuğa yardım 
elini uzatan Başkan Şahin, Kaşcı ailesinin maddi 
yükünü hafifletmek ve ailenin bu zorlu süreçte yalnız 
olmadığını hissetmeleri adına, Taha’nın ihtiyaç duy-
duğu evde bakım hizmeti ücreti için maddi yardımda 
bulundu. 1 aydır kendisi için gerekli olan fizik tedaviye 
başlayan Minik Taha kısa sürede tedaviye cevap verdi, 
yatağa bağımlı olmaktan kurtuldu. Artık oturabiliyor ve 
yavaşça hareket edebiliyor.

KocAMAN SEVİyoRuZ
Sosyal belediyecilik anlayışı içerisinde çalışma-

larına devam ettiklerini kaydederek, Minik Taha’ya 
oyuncak hediye eden Başkan Şahin, “ Tahayla konuş-
tuk, gözlerimizle konuştuk. Sadece dudaklar konuş-
maz, gözler de konuşur. Taha bugün ‘Başkan’ oldu. 
Yavrumuz inşallah daha da iyi olacak. Tedaviye cevap 
verecek. Taha’yı kocaman seviyoruz, dünyalar kadar 
seviyoruz. Çocuğumuzun mutluluğu ve sağlığı bizleri 
de mutlu edecektir. Yavrumuz sağlıklı oldukça ailesi 
de mutlu oluyor onlar mutlu olunca da bizler de mutlu 
oluyoruz” dedi. Başkan Şahin’e desteklerinden dolayı 
teşekkür eden anne Kaşçı da, “Taha Emir, desteksiz 
oturamıyordu, dik duramıyordu. Başkanımız sözün-
de durdu. Doktorlar da Taha’nın gelişim gösterdiğini 
söyledi. Çocuğumun hareket etmeye başlaması bile 
benim için umut oldu. Başkanımıza bizi zor zamanı-
mızda yalnız bırakmadığı için teşekkür ederim” dedi.

Pursaklar’da öğrencilerin bir numaralı tercihi; 

"Millet Kıraathaneleri"
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Sarıkamış’a ilk kez 1986 yılında gittim. 
TRT Türkiye’nin Sesi Radyosu’nda 

“Birinci Dünya Savaşı ve Türkiye” adlı 26 
bölümlük radyo belgeseli hazırlıyordum. Sarı-
kamış, Birinci Dünya Savaşı’nda Anadolu’da-
ki ikinci büyük savaş cephesiydi. Kafamda, 
okuduğum onlarca kitaptan kalanlar, elimde 
Genelkurmay’dan aldığım notlar, omzumda 
Nagra adlı makara bantlı teyp, valizimde 15 
dakikalık C bantları vardı. Erzurum’da İs-
mail Gürcan ile yaptığım röportaj; onun ve 
Atatürk Üniversitesi’nden Prof. Dr. Enver 
Konukçu’nun destekleriyle Erzurum, Kars, Iğ-
dır ve Doğubayazıt’a kadar olan alanda, savaşı 
yaşayan kişilerle yaptığım sohbet ve röportaj-
larla sürmüştü. 

Aralık ayı idi. Sarıkamış’taki savaşların en 
şiddetlileri de aralık ayında yapılmıştı. 72 yıl 
önce o ay içinde, 90 bin yiğidimizin savaştığı 
bölgede aynı soğuğu hissetmeli, onların yü-
rüdüğü patikalarda olmalıydım. 1986 yılında 
85 yaşında olan herkes, Sarıkamış Savaşlarını 
biliyordu. Bu bakımdan şanslıydım. Bir başka 
şansım da Selim ilçesindeki petrolcünün, ara-
basıyla beni savaş alanlarına götürmesiydi. O 
yollarda, Şevket Süreyya Aydemir’in yazdığı 
“Enver Paşa” ve gözyaşları içinde okuduğum 
“Suyu Arayan Adam” adlı kitapları hatırlıyor 
ve o günleri yaşıyordum. Bu kitapların öyle-
sine etkisi altında kalmıştım ki taştan yapılma 
Sarıkamış Orduevi’nin alt katında kaldığım 
odada, sabaha karşı yanımda bir askerin yattı-
ğını düşündüm ve o şehide dualarla veda ettim.

1986’nın 100 yıl öncesinde Sarıkamış, 
Rusların elindeydi. 1877-78 savaşında Kars 
ve Ardahan ile birlikte kaybetmiştik. Birinci 
Dünya Savaşı’na girişimizle birlikte, Almanla-
rın Kafkasya’da cephe açmamızı talep etmesi, 
Başkomutan Enver Paşa’ya bir fırsat olarak 
göründü. Bu fırsat değerlendirilmeli, Kars, 
Ardahan ve Sarıkamış’ı Ruslardan geri alma-
lıydık. 1914 yılının 1 Kasım günü Rusların 
Kafkasya’yı aşıp Osmanlı topraklarına saldır-
ması, Enver Paşa’ya beklediği fırsatı getirdi. 
Bölgedeki Osmanlı ordusu, Rusların ilerleyi-
şini durdurdu. Alman subayların telkiniyle En-
ver Paşa, Sarıkamış cephesini açtı. Kafkasya 
alınacak, gerekirse Orta Asya’dan Hindistan’a 
kadar ilerlenecekti.

Boğazlar ve Trakya’daki kuvvetlerin bir 
kısmı 3. Ordunun bulunduğu Erzurum’a 

kaydırıldı. Kara vagonlarda "Kafkasya dağla-
rında çiçekler açar" marşını söyleyerek yola 
çıkanların ardından, o dağları İzmit'in yanında 
sanan İstanbullu yaşlı kadınlar, dualar ettiler. 
Bir kısım asker de İngilizlerin ele geçirdiği 
Basra’dan çekilen kuvvetlerden oluşuyordu. 
Kara trenler, Ulukışla'ya kadar taşırdı askerle-
ri, çünkü başka demiryolu yoktu... Aslında yol 
bile yoktu; atlarla, kağnılarla, yürüyerek süren 
zorlu yolculuklarla ulaşıldı Erzurum'a, oradan 
Sarıkamış'a…

Mevsim kış, asker ise yazlık kıyafetler için-
deydi. Ordu için 88.000 ton hububat gerekli 
iken elde 1.250 ton hububat vardı. Dolayısıyla 
askerler başlangıçtan itibaren hamur yemeye 
mahkûm edilmişti.

Enver Paşa, Sarıkamış'taki askerlere kışlık 
üniforma ve erzak göndermek için 3 yük gemi-
si hazırlattı. İçinde 3 bin asker, 3 keşif uçağı, 
Teşkilatı Mahsusa ajanları, cephedeki askere 
dağıtılacak kışlık kıyafet ve erzak bulunan 
Bezm-i Alem, Bahr-i Ahmer, Mithad Paşa adlı 
3 dev yük gemisi İstanbul'dan yola çıktı. Kara-
deniz üzerinden Trabzon Limanı'na varılacak, 
malzemeler karayolu ile çok hızlı bir biçimde 
Erzurum'a oradan da Sarıkamış'a ulaştırıla-
caktı. Bu üç kuru yük gemisi, 6 Kasım 1914'te 
İstanbul Boğazı'ndan demir aldı. Zonguldak 
açıklarına geldiklerinde karşılarında dev gibi 
Rus savaş gemilerini buldu. Ruslar bu 3 yük 
gemisine Ereğli açıklarında ateş açtı. 7 Kasım 
1914 sabahı saat 7.45'te 3 yük gemimiz içinde-
ki 3 bin asker ve Sarıkamış'a götürülen malze-
melerle birlikte denize gömüldü. Yalnızca 175 
kişi kurtulabildi.

Sarıkamış harekâtı, en baştan karada değil 
denizde kaybedilmişti. Bu olaydan 1 ay sonra 
Erzurum’da toplanan ordu, cepheye gönderil-
meye başlandı. Ordu mevcudu, yarısı savaşabi-
lecek durumdaki 190 bin askerden oluşuyordu. 
Enver Paşa derhal Erzurum’a gelerek cepheyi 
denetledi.

Bölgeyi iyi bilen ve askeri tanıyan Ordu 
Komutanı Hasan İzzet Paşa "Kış bastırmış 
durumda, bu koşullarda karşı saldırı iyi sonuç 
vermez. Bu konuda yanlış yapıyorsunuz. Kış 
şiddetini kaybettikten sonra saldırıya geç-
memiz lazım" dedi. Hiddetlenen Enver Paşa 
"Eğer hocam olmasaydınız sizi idam ettirir-
dim" diyerek Hasan İzzet Paşa ile bazı komu-
tanları görevden aldı ve ordunun komutasını 
kendisi üstlendi.

Kaynaklarda 10. kolordunun Erzurum’dan 
çıkarken 45.000 mevcudu olduğu, Allahuekber 
dağı eteklerine geldiği sırada 28.000’e indi-
ği, o ulu dağ 4 günde aşıldığında Başköy ve 
Beyköy’e sadece 1200 Mehmetçiğin ulaşabil-
diği yazmaktadır. Onların da çoğunun ayağı 
donuktur. 

22 Aralık 1914 gününe kadar Osmanlı 
ordusu, her türlü sıkıntıya göğüs gererek, 
Rus ordusuna karşı koymayı başardı. Ancak 
o uğursuz gecede başlayan tipi, tüm planları 
alt üst etti. 3 gün içinde koskoca ordu eridi, 
bitti…

Üçüncü ordunun üç kolordusu, 24 Aralık 
1914 günü, eksi kırk derece soğukta, Büyük 
Sarıkamış Çevirme ve Kuşatma Harekâtı’na 
başladı. Ayrıca, gerilla harbi yapan yarı resmi 
Türk çeteleri de Ardahan’a hareket etti. Tele-
fonları donduran ve Rusların harekâtını etkile-
yen soğuk, Türk hücumlarını durduramıyordu. 
Üçüncü ordunun bazı kıt’aları, 24/25 Aralık 
gecesi Sarıkamış’a ulaşmayı başardı. Ancak, 
Allahuekber dağlarını aşarken çetin zorluklar 
ve kış şartları sebebiyle çok zayiat verildi.

25/26 Aralık gecesi, 10. Kolordu 
Sarıkamış’a kısmen girmeyi başarsa da Alla-
huekber dağlarında bu kolordu da eridi. Tabur-
ların mevcudu 150-200 kişiye inmişti. Enver 
Paşa'nın, l0. Kolordunun felâketli halinden 
haberi yoktu. En ön safta bulunan Enver Paşa 
bile donma tehlikesi geçirdi.  Soğuğa bir de 
açlık eklendi. Erzak getiren birliklerin askerle-

ri, donarak öldüğünden, açlık sağ kalanları da 
perişan etmişti. 

Bu muharebelerde Rusların kaybı 30.000, 
Türklerin ise 60.000 kadardır. Ruslar; Türk-
lerden 200 subay ve 7000 eri esir, 20 makineli 
tüfekle 30 topu ganimet olarak aldılar. Ruslar, 
askerlerle birlikte 40 bin sivili de esir alıp gö-
türdüler Azerbaycan’ın Nargin adasına… Bir 
kısmını da Sibirya’ya yolladılar. Gidenlerden 
bir daha haber alınamadı. 

Enver Paşa, bu olaydan sonra intihar etmek 
istediyse de komutanların müdahalesiyle vaz-
geçirildi. Ancak tamamen bitti denilen 3. Ordu, 
1916 yılının kışında aynı bölgede Ruslara 100 
binin üzerinde kayıp verdirtti.

1918’de, Doğu Anadolu’daki şartlar Türki-
ye lehine değişmeye başladığında, Enver Paşa, 
3. Ordu’ya Rusların boşaltmaya karar verdiği 
Kars, Ardahan ve Batum vilayetlerinin zaptı 
için emir verdi.

4 Nisan günü Sarıkamış, yeniden gerçek 
vatanına kavuştu.”

Biz Sarıkamış’ın geçen yüzyılını böyle 
özetlemiştik. Uzun yıllar Sarıkamış harekâtı, 
pek konu edilmedi kamuoyunda. Ancak 
Türkülerde, ağıtlarda yaşadı Sarıkamış. Oysa 
Sarıkamış Harekâtı, Türk milletinin vatanı ve 
kutsal varlıkları uğruna neler yapabileceğinin 
bir delilidir. 

Gizemli Allahuekber Dağlarındaki şehitler 
için ilk anıt, Sarıkamış’a 1957 yılında yapılır. 
90 yıl sonra Sarıkamış şehitleri anılmaya baş-
landığında, TRT yalnız bırakmaz Sarıkamışlı-
ları… Ve Sarıkamış’ın bu yüzyılının ne kadar 
masalsı olduğunu gözler önüne serer… 

Bugüne dek hep uzaklığı sebebiyle göz 
ardı edilen Sarıkamış'ı görmek için önemli bir 
fırsatınız var artık. İstanbul ve Ankara'dan her 
gün karşılıklı yapılan uçak seferleriyle Kars'a 
ulaşılabiliyor. Şehir merkezinden Sarıkamış'a 
uzanan çift şeritli karayolu ise kışın en sert 
günlerinde bile açık ve bakımlı…

Sarıkamış'ın ormanlarla kaplı yüksek 
vadileri, şaşılacak derecede Alpler'deki dağ 
köylerini andırıyor. Ortalık o kadar sessiz ki 
uzaklardan geçen inek sürülerinin çıngırak 
sesleri duyuluyor...

(Birinci Dünya Savaşı ve Türkiye belgeseli 
ile Söz Sanatı adlı programlarımın metinlerin-
den yararlanılmıştır.)

Sarıkamış ve 110 yıl
Şener METE     

MİKROFON VE İLETİŞİM

24 ARALIK 2024 SALI SAYI: 13729

Asteğmen Kubilay, şehit edilişinin 
94. yılında Menemen'de anıldı

İZMİR (ANKA)- Asteğ-
men Mustafa Fehmi Kubi-
lay, Bekçi Hasan ile Bekçi 
Şevki, şehit edilişlerinin 
94. yılında İzmir'in Mene-
men ilçesinde CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel’in 
katılımıyla gerçekleştirilen 
törende anıldı. 

Yıldıztepe'deki Kubilay 
Şehitliği'nde düzenlenen 
törene, CHP Genel Başka-
nı Özgür Özel’in yanı sıra 
Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Cemil Tugay, İzmir 
milletvekilleri, Menemen 
Kaymakamı Fatih Yıl-
maz, Menemen Belediye 
Başkanı Aydın Pehlivan ile 
Kubilay ailesi ve vatandaş-
lar katıldı.

Anıta çelenk sunumuy-
la başlayan törende, saygı 
duruşunda bulunuldu, 

İstiklal Marşı okundu, tören 
mangası tarafından saygı 
atışı yapıldı.

Topçu Üsteğmen Emre 
Çelik, günün anlam ve 
önemine dair bir konuşma 
yaptı. Konuşmanın ardın-
dan Menemen Kaymakamı 
Yılmaz, anıt özel defterini 
imzaladı. Tören, şehit ka-
birlerine karanfil bırakılma-
sı ve Menemen Müftüsü 
Mehmet Seven tarafından 
dua edilmesiyle sona erdi.

"Çengel-13" 
operasyonlarında 

10 bin 600 litre sahte 
alkol ele geçirildi

ANKARA (AA) - İçişleri Bakanı Ali Yerlika-
ya, sahte alkol imalatçılarına yönelik düzenle-
nen "Çengel-13" operasyonlarında 10 bin 600 
litre sahte alkol ele geçirildiğini, 37 şüphelinin 
yakalandığını bildirdi.

Bakan Yerlikaya, sosyal medya hesabından 
yaptığı açıklamada, sahte alkol imalatçılarına 
karşı operasyonların kararlılıkla devam ettiğini 
belirtti. Bu kapsamda 81 ilde jandarma tarafın-
dan düzenlenen son bir haftadaki operasyon-
larda 10 bin 600 litre sahte alkol ve etil alkol 
ele geçirildiğini kaydeden Yerlikaya, sahte alkol 
üretimi yaptığı tespit edilen 37 şüphelinin de 
yakalandığını aktardı.

Bakan Yerlikaya, şu ifadeleri kullandı:
"Toplumumuzun sağlığını ve güvenliğini 

tehdit eden sahte alkol üreticilerine karşı mü-
cadelemizde, halkımızın duyarlılığı ve desteği 
çok önemli. Şüpheli durumları bize bildirin, biz 
gereğini yapalım. Cumhuriyet başsavcılıkları-
mızı, Jandarma Genel Komutanlığı Kaçakçılık 
ve Organize Suçlarla Mücadele Daire Başkan-
lığımızı, il jandarma komutanlıklarımızı tebrik 
ediyorum."

Trump, Elon Musk'a 
"başkanlığı devrettiğine" 

dair iddiaları reddetti
ANKARA (AA) - ABD’nin seçilmiş başkanı 

Donald Trump, Hükümet Verimliliği Departmanı'na 
liderlik etmesi için görevlendirdiği Elon Musk’a 
"başkanlığı devrettiğine" ilişkin iddiaları yalanladı.

ABD'nin Arizona eyaletinin başkenti Phoenix'te 
düzenlenen etkinlikte konuşan Trump, Musk'ın 
etkisinin arttığına ilişkin iddiaların siyasi rakiplerin 
ortaya attığı bir "uydurma" olduğunu savundu.

Trump, "başkanlığı Musk'a devrettiği" iddiala-
rını yalanlayarak, Musk'ın ABD'de doğmadığına, 
bu nedenle başkanlık yapmaya uygun olmadığına 
işaret etti.

ABD'de bütçe tasarısına ilk eleştiri Trump'ın Hü-
kümet Verimliliği Departmanı'na eş direktör seçilen 
Musk'tan gelmiş, bunun üzerine Musk'ın etkisinin 
arttığına dair iddialar ortaya atılmıştı.

ABD Kongresi, 1 Ekim'de başlayan 2025 mali 
yılında hükümetin finansman yetersizliği nedeniy-
le kapanmasını önlemeye yönelik ilk geçici bütçe 
tasarısını eylül ayında onaylamıştı.

ABD Başkanı Joe Biden tarafından imzalanarak 
yürürlüğe giren geçici bütçe ile 20 Aralık'a kadar 
hükümete finansman sağlanması öngörülmüştü.

Bu tarihe sayılı günler kala Cumhuriyetçiler ve 
Demokratlar, hükümete mart ayına kadar finans-
man sağlanmasını öngören bütçe tasarısı üzerinde 
hafta başında anlaşmıştı.

Ancak Trump, üzerinde uzlaşılan geçici bütçe 
tasarısını "saçma ve olağanüstü şekilde pahalı" 
olarak nitelendirerek karşı çıkmış ve Kongre üyele-
rini tasarıyı reddetmeye çağırmıştı.

CENEVRE (AA) - Birleşmiş 
Milletler (BM) İnsani İşlerden 
Sorumlu Genel Sekreter Yardımcısı 
ve Acil Yardım Koordinatörü Tom 
Fletcher, İsrail'in, 6 Ekim'den bu 
yana Gazze'nin kuzeyine yardım 
ulaştırmak için 100'den fazla erişim 
talebini reddettiğini bildirdi.

Fletcher, geçen hafta Orta 
Doğu'da gerçekleştirdiği ziyaretlere 
ilişkin yazılı açıklama yaptı.

Şam, Humus, Halep, İdlib, 
Ankara, Beyrut, Nebatiye ve Am-
man'daki BM çalışanları, yetkili-
ler ve topluluklarla görüştüğünü 

anlatan Fletcher, son olarak işgal 
altında bulunan Filistin toprakların-
daki insani yardım ekipleriyle bir 
araya geldiğini kaydetti.

Fletcher, Uluslararası Adalet Di-
vanının (UAD) Ocak 2024'te Gazze 
Şeridi'nde Soykırım Sözleşmesi'nin 
uygulanması davasında ilk geçici 
tedbir kararlarını açıkladığını hatır-
latarak, şiddetin sürekli yaşandığı 
Gazze'de sivillerin güvende olduğu 
hiçbir yerin bulunmadığını, okul, 
hastane ve sivil altyapıların moloz 
haline geldiğini belirtti.

"Gazze'nin kuzeyi, iki aydan 

uzun süredir neredeyse tamamen 
kuşatma altında ve bu da kıtlık kor-
kusunu artırıyor." ifadesini kullanan 
Fletcher, bu durumun, Gazze'nin 
güneyinde aşırı kalabalık ve 
korkunç yaşam koşullarına neden 
olduğuna dikkati çekti.

Fletcher, kış şartları ağırla-
şırken Gazze'de daha da büyük 
insani ihtiyaçların ortaya çıktığının 
altını çizerek, İsrail'in Gazze'nin 
her yeri için tahliye taleplerinin ve 
yoğun nüfuslu bölgelere saldırıları-
nın devam ettiğini anımsattı.

Gazze Şeridi'ne insani yardım 
ulaştırmak için uğraştıklarına işaret 
eden Fletcher, Gazze’nin son bir 
yılda en fazla insani yardım görev-
lisinin öldürüldüğü ve tehlikeli yer 
olarak kayıtlara geçtiğini belirtti.

Fletcher, "Büyük insani ihtiyaç-
lara rağmen acil ihtiyaç duyulan 
yardımın bir kısmını dahi Gazze'ye 
ulaştırmak neredeyse imkansız 
hale geldi. İsrail yetkilileri, bizim bu 
anlamlı erişim talebimizi reddet-
meye devam ediyor. 6 Ekim'den 
bu yana Gazze'nin kuzeyine erişim 
için 100'den fazla talep reddedildi. 
Ayrıca şu anda kanun ile düze-
nin bozulduğunu ve yerel çeteler 
tarafından tedariklerimizin siste-
matik olarak silahlı yağmalandığını 
görüyoruz." ifadelerini kullandı.

Rusya: Esad'in eşinin boşanmak 
istediği yönündeki iddialar gerçek değil

MOSKOVA (AA) - Krem-
lin Sözcüsü Dmitriy Peskov, 
Suriye'de devrilen ve ailesiyle 
Rusya'ya sığınan Beşşar Esad'in 
eşi Esma Esad'in boşanmak iste-
diği yönündeki iddiaların gerçek 
olmadığını belirtti.

Peskov, başkent Moskova'da 
gündemdeki konuları gazetecile-
re değerlendirdi.

"Esad’in eşinin boşanmak 
ve Rusya’dan gitmek istediği 
yönündeki iddialar gerçek mi?" 
sorusuna Peskov, "Hayır, bu 

gerçek değil." yanıtını verdi.
Rusya Devlet Başkanı 

Vladimir Putin'in Slovakya Baş-
bakanı Robert Fico ile başkent 
Moskova'da bir araya geldiğine 
dikkati çeken Peskov, görüşme-
de Ukrayna'daki durumun, ikili 
ilişkilerin, enerji ve doğal gaz 
konularının ele alındığını aktardı.

Rus doğal gazının Ukrayna 
üzerinden Avrupa'ya sevkiyatı 
konusuna da değinen Peskov, 
"Burada dikkat gerektiren çok zor 
bir durum söz konusu." dedi.

BM: İsrail, 6 Ekim'den bu yana Gazze'nin 
kuzeyine 100'den fazla erişim talebimizi reddetti
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Maliye, kayıt dışı mal 
sevkiyatlarının peşine düştü

ANKARA (AA)- Hazine ve Mali-
ye Bakanlığı Gelir İdaresi Başkanlığı 
(GİB), kayıt dışı ekonomi ile mücadele 
kapsamında saha denetimlerini sanayi 
bölgeleri ile meyve, sebze ve balık 
hallerindeki ürün sevkiyatlarını kapsa-
yacak şekilde genişletti.

Bakanlıktan edinilen bilgilere göre 
Başkanlık, kayıt dışı ekonomiyle müca-
dele kapsamında farklı sektör ve firma-
lara yönelik denetimlerini sürdürüyor.

Bu kapsamda saha denetimlerini 
artıran Başkanlık, organize sanayi 
bölgeleri (OSB) ile meyve, sebze ve 
balık hallerindeki ürün ve mal trafiğine 
odaklandı.

Gelir İdaresi, aralık ayının ilk 15 
günlük döneminde OSB'ler ile meyve, 
sebze ve balık halleri giriş ve çıkışla-
rında emtia sevkiyatı yapan mükellefle-
ri ülke genelinde eş zamanlı denetledi.

BELGE VE BEYANLAR 
KARŞILAŞTIRILACAK
Denetimlerde, sevkiyat yapan 

ticari araçlarda bulunan mallara ilişkin 
belgeler kontrol edildi. Bu araçlarda 
bulunması gereken taşıma ve sevk 
irsaliyesi ile irsaliyeli fatura gibi bel-
gelerin düzenlenip düzenlenmediğine 
bakıldı.

Mal sevkiyatları için düzenlenen 
belgeler, daha sonra mükelleflerin 

beyanlarıyla karşılaştırılacak.
Başkanlık, 15 gün içinde İstanbul, 

Ankara ve İzmir başta olmak üzere 
ülke genelinde 68 bin 975 mükelle-
fi denetledi. Denetimlerde yüzlerce 
mükellefin tamamen kayıt dışı çalış-
tığı, çok sayıda işçinin sigorta kaydı 
olmadığı tespit edildi. Kayıt dışı işçi 
çalıştıranlar hakkındaki tutanaklar, 

gerekli işlemlerin yapılması için Sosyal 
Güvenlik Kurumuna gönderildi.

MÜKELLEF BİLE DEĞİLLER
Öte yandan Başkanlık, ülke gene-

linde sosyete pazarları olarak bilinen 
satış noktalarına yönelik de denetim 
gerçekleştiriyor.

Denetimler, ilk olarak Ankara Def-
terdarlığınca başkentte başladı. Kentte 

Çankaya, Keçiören, Yenimahalle ve 
Sincan ilçelerindeki popüler sosyete 
pazarları ile çarşılar denetlendi. Bu pa-
zar ve çarşılara yönelik denetimlerde, 
mükellef dahi olmadan kayıt dışı satış 
yapanlar, belge düzenlemeyenler, kira 
ödemelerini bankalar üzerinden yap-
mayanlar ile kira gelirini beyan etme-
yenlere yönelik tespitte bulunuldu.

Sosyete pazarı denetimleri, 
Ankara'nın ardından diğer illerde de 
gerçekleştirilecek.

"SAHA DENETİMLERİ 
ARALIKSIZ DEVAM EDECEK"
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 

Şimşek, konuya ilişkin AA muhabirine 
yaptığı değerlendirmede, kayıt dışı 
ekonomi ile mücadele kapsamında 
Gelir İdaresi Başkanlığının saha de-
netimlerine aralıksız devam edeceğini 
belirterek, şunları kaydetti:

"Ülke çapında yoğun ve yaygın 
saha denetimlerimizde hız kesmiyo-
ruz. Tüm Türkiye'de aynı anda, aynı 
sektörde, aynı yöntem ve usullerle 
denetimler gerçekleştirerek vergi 
denetimlerinin etkinliğini ve verimliliğini 
artırıyoruz. Vergide adalet için kayıt 
dışı ekonomik faaliyette bulunan ve 
düşük vergi beyan edenleri takip etme-
ye devam edeceğiz."

ANKARA (AA) - Tica-
ret Bakanlığı denetimlerinde 
kesilen idari para cezaları, 1 
ocak 2025'ten itibaren yeniden 
değerleme oranında artırılarak 
uygulanacak.

Bakanlıktan yapılan açık-
lamaya göre, Bakanlığın İç 
Ticaret ile Tüketicinin Korun-
ması ve Piyasa Gözetimi genel 
müdürlüklerinin mevzuatları 
kapsamında yer alan idari 
para cezaları ve bu cezalara 
ilişkin alt ve üst sınırlar, 1 Ocak 
2025'ten itibaren yüzde 43,93 
olan yeniden değerlenme ora-
nında artırılacak.

Buna göre, fahiş fiyat artışı 
yapan işletmelere alt sınırı 
143 bin 930 lira olmak üzere 
üst sınırı 1 milyon 439 bin 300 
liraya kadar idari para cezası 
kesilebilecek.

Bakanlık tarafından alınan 
tedbirlere ve yapılan ikincil 
düzenlemelere uymamaları 
halinde, alışveriş merkezleri ve 
zincir mağazalar gibi perakende 
işletmeler ile üretici ve tedarikçi-
lere, taşınmaz, ikinci el motorlu 
kara taşıtı ve kuyum alım satımı 
gibi ticari faaliyetleri yürütenlere 
yönelik düzenlemelere aykırı 
hareket edenlere uygulanacak 
cezalar da tespit edildi. Bu 
kapsamdaki her bir aykırılık için 
uygulanacak idari para cezası-
nın alt sınırı 22 bin 807 lira, üst 
sınır ise 684 bin 214 lira olacak.

Defter, belge ve diğer kayıt-
lar ile bunlara ilişkin bilgileri ver-
meyenlere veya eksik verenlere 
ya da denetim elemanlarının 
görevlerini yapmalarını engelle-
yenlere uygulanacak idari para 
cezasının alt sınırı 114 bin 35 
lira, üst sınırı ise 570 bin 178 
lira olarak belirlendi.

Piyasa dengesi ve serbest 
rekabeti bozucu faaliyetler ile 
tüketicinin mallara ulaşmasını 
engelleyici faaliyetlere alt sınırı 
1 milyon 439 bin 300 lira, üst 
sınırı 17 milyon 271 bin 600 
lira olacak şekilde para cezası 
verilecek.

Sebze ve meyve ticaretinde 
serbest rekabeti engellemek 
amacıyla meslek mensuplarının 
kendi aralarında veya üretici-
lerle ticari anlaşmalar yapması, 
uyumlu eylemde bulunması ve 

hakim durumu kötüye kullan-
ması, piyasada darlık yaratmak, 
fiyatların yükselmesine sebe-
biyet vermek veya fiyatların 
düşmesine engel olmak için 
malların belirli ellerde toplan-
ması, satışından kaçınılması, 
stoklanması, yok edilmesi, bu 
amaçla propaganda yapılması 
veya benzeri davranışlarda 
bulunulması halinde uygulana-
cak idari para cezası da 177 
bin 340 lira olacak. Haksız ticari 
uygulamalar, mağaza markalı 
ürünler, raf tahsisi, kampanyalı 
ve sürekli indirimli satış, çalışma 
saatleri, alışveriş merkezinde 
yer alan ortak kullanım alanları 
bakımından ilgili kanuna aykı-
rılık halinde 14 bin 335 liradan 
718 bin 987 liraya kadar ceza 
verilebilecek.

- ALDATICI REKLAM 
CEZALARI ARTIRILDI
Reklam Kurulu tarafından 

aldatıcı ve yanıltıcı reklamlar 
ile haksız ticari uygulamalara 
79 bin 161 lira ile 31 milyon 
808 bin 530 lira arasında cezai 
işlem uygulanabilecek. Tüke-
ticinin korunması kapsamında 
fiyat etiketi ve fiyat listelerine 
ilişkin olarak her bir aykırılığa 
3 bin 166 lira idari para cezası 
kesilecek. Bir mal veya hizmetin 
satışından kaçınılması halinde, 
aykırılığı tespit edilen her bir 
işlem veya sözleşme için 3 bin 
166 liradan az olmamak üzere, 
satışından kaçınılan mal veya 
hizmetin tüm vergiler dahil satış 
fiyatının yüzde 10'u kadar idari 
para cezası verilecek.

Perakende işletmelerde 
satışa arz edilen malların fiyat 
etiketi ve fiyat listelerine ilişkin 
tüketicilerin tam ve doğru bilgi-
lendirilmesi için belirlenen yasal 
yükümlülüklere uyulmaması 
durumunda 3 bin 166 lira ceza 
uygulanacak.

Tüketicilerin satış sonrası 
mağduriyetinin engellemesi için 
uygulanan satış sonrası hizmet 
yeterlilik belgesi almayan üretici 
ve ithalatçılara 1 milyon 604 bin 
819 lira idari para cezası kesile-
cek. Garanti belgesi ile Türkçe 
tanıtma ve kullanma kılavuzuna 
ilişkin aykırılıklar için uygulana-
cak para cezası da 3 bin 126 
lira olacak.

Elektronik ticarette tüketici-
lerin taraf olduğu mesafeli söz-
leşmelerde mağduriyet yaşan-
maması amacıyla aykırı fiillere 
3 bin 166 lira ile 5 milyon 84 
bin 396 lira arasında idari para 
cezası verilecek. Tüketicilerle 
akdedilen taksitle satış ve paket 
tur sözleşmelerinde tespit edilen 
aykırılıklar kapsamında aykırı 

her bir işlem için 3 bin 166 lira, 
devre tatil sözleşmelerine ilişkin 
hükümlere aykırılık halinde iş-
lem başına 17 bin 794 lira ceza 
uygulanacak. Ön ödemeli konut 

satış sözleşmelerinde teminat 
sağlama yükümlülüğünü yerine 
getirmeyen satıcılara yeni yılla 
birlikte 7 milyon 917 bin 110 lira 
para cezası kesilecek.

Ticaret Bakanlığınca uygulanan idari para 
cezaları yılbaşından itibaren artırılacak

FAHİŞ FİYAT ARTIŞI YAPAN İŞLETMELERE 2025'TE 1 MİLYON 
439 BİN 300 LİRAYA KADAR İDARİ PARA CEZASI VERİLEBİLECEK

Türkiye otomotiv pazarı 
zor ama dönüşümlerle dolu 

bir yılı geride bırakıyor
İSTANBUL (AA) - Honda Türkiye Kı-

demli Genel Müdür Yardımcısı Bülent Kılıçer, 
Türkiye'nin, üretim yatırımlarının doğuya kay-
ması ve yerel üretimin artışıyla küresel üretim 
merkezi olma potansiyelini hala sürdürdüğünü 
belirterek,  pazarın 2024 sonunda 1,1 milyon-
luk satış adedine ulaşmasını beklediklerini 
söyledi. 

Bülent Kılıçer, 2024 yılına ilişkin değerlen-
dirmelerini ve 2025 öngörülerini AA muhabiri 
ile paylaştı.

Honda olarak yüzde 30'a yakın satış artı-
şıyla pazardan aldıkları payı artırdıklarını ve 
yılı bu artış oranıyla kapatmayı planladıklarını 
dile getiren Kılıçer, Türkiye otomotiv pazarı-
nın her şeye rağmen seneyi oldukça dinamik 
geçirdiğini kaydetti.

Kılıçer, geçen yıl baz alındığında pazarda 
bir düşüş olabileceğini öngördüklerinin altını 
çizerek, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Ancak bugüne geldiğimizde, pazar satış 
adetlerinin korunduğunu görüyoruz. Buradan 
hareketle pazarın 2024 sonunda 1,1 milyonluk 
satış adedine ulaşmasını bekliyoruz. Kredi 
faiz oranlarının yüksek ve krediye erişimin 
zorlaştığı bu yıl, GSR regülasyonları sebebiyle 
stokları eritmek için yapılan agresif kampanya-
ların satış adetlerine olumlu yansıdığına şahit 
olduk. Satışlara baktığımızda, SUV otomobil-
ler adet bazında yüzde 12 artış gösterirken, 
gövde tipine göre de SUV otomobillerin yüzde 
56,2 pazar payına ulaşarak öne çıktığını 
görüyoruz. 2024'te Honda olarak biz de farklı 
segmentlerdeki hibrit SUV modellerimize yö-
nelik iletişimimizi sürdürdük ve makyajlı HR-V 
modelini de hibrit SUV ailemize ekleyerek bu 
trende destek verdik." 

"HİBRİT VE ELEKTRİKLİ 
OTOMOBİLLER KONUSUNU 
YAKINDAN TAKİP EDİYORUZ"
Kılıçer, 2023'e göre elektrikli otomobillerin 

satışının yüzde 50 ve hibrit araçların da yüzde 
55 civarında arttığını belirterek, Honda'nın 
elektrikli araçlara geçiş sürecinde hibrit araçla-
rı akıllı çözüm olarak sunduğunu, bu stratejinin 
kilit rolde olduğunu söyledi.

Özellikle Togg gibi yerli ve elektrikli bir 
otomobil markasının pazarda varlık gösterme-
sinin hem elektrikli araç altyapı çalışmalarını 
hem de şarj istasyonları yatırımlarını pozitif 
anlamda etkilediğine işaret eden Kılıçer, şu 
ifadelere yer verdi:

"Birçok marka, gelecek vizyonları kapsa-
mında rekabeti dikkate alarak yeni hibrit ve 
elektrikli pek çok modeli Türkiye pazarında sa-
tışa sunuyor. Biz de hibrit ve elektrikli otomo-
biller konusunu yakından takip ediyoruz, bu yıl 
büyüyen hibrit ürün gamımızla müşterilerimizin 
ihtiyaçlarına odaklanıyoruz. Honda kullanıcı-
larına en iyi şartlar altında en doğru elektrikli 
modellerimizi sunmak için orta-uzun vadeli 
planlamalar üzerinde çalışıyoruz. Elektrikli 
araçlara geçişte Türkiye'nin altyapı gelişimine 
paralel olarak planlarımızı şekillendiriyoruz." 
diye konuştu.

Kılıçer, Türkiye'de yüksek kredi faiz oran-
ları, krediye erişim sınırlamaları ve ekonomik 
daralmanın tüketici davranışlarını etkilediğini 
dile getirdi.

Buna rağmen dinamik yapısını koruyan 
pazarın özellikle hibrit ve SUV segmentle-
rindeki büyümesine dikkati çeken Kılıçer, 
"Elektrikli araçların pazar payı artarken, yerli 
üretim modeller de dönüşüme katkı sağladı. 
Ticari araç segmentinde daralma görülse de iç 
pazarda GSR kapsamında yapılan kampanya-
lar satışları destekledi. İhracatta lider konum 
korunurken, üretimde adet bazlı büyüme sınırlı 
kaldı. Türkiye, üretim yatırımlarının doğuya 
kayması ve yerel üretimin artışıyla küresel 
üretim merkezi olma potansiyelini hala sürdü-
rüyor. Türkiye otomotiv pazarı kendi ekonomik 
koşullarının etkisiyle zor ama dönüşümlerle 
dolu bir yılı geride bırakıyor." şeklinde konuştu.

Kılıçer, 2025'te Honda olarak yenilikçi ve 
çevre dostu çözümlerle müşterilerinin beklenti-
lerini karşılamaya odaklanacaklarını aktararak, 
konuşmasını şöyle tamamladı:

"Bu kapsamda makyajlı Civic Sedan mo-
delimizi Türkiye pazarına sunmayı planlıyoruz. 
Ayrıca, hibrit ailesine katılan makyajlı Jazz ve 
HR-V e: HEV modellerimizin katkısıyla, hibrit 
araçların akıllı bir çözüm olduğuna dair farkın-
dalığı artırmayı hedefliyoruz. Küresel ölçekte 
belirlenen elektrikli vizyonumuz doğrultusun-
da, Honda'nın 2030'a kadar 0 Serisi'nden 7 
yeni elektrikli model sunma hedefi bulunuyor. 
Türkiye olarak bu elektrikli dönüşüm planı-
nı yakından takip ederken, pazarın mevcut 
ihtiyaçlarına uygun olarak hibrit modellerimizle 
çözüm sunmaya devam edeceğiz. Değişen tü-
ketici davranışlarını göz önünde bulundurarak, 
bayilerimizde satın alma süreçlerini dijitalleş-
tirme çalışmalarımıza hız veriyoruz. Müşterile-
rimize daha iyi bir deneyim sunmak için dijital 
dönüşüm projelerimiz, teknolojik altyapımızı 
güçlendirme ve satış sonrası hizmetlerimizi 
geliştirme hedefiyle devam ediyor."

Tarımsal girdi fiyat endeksi ekimde aylık 
bazda yüzde 2,75, yıllık yüzde 32,59 arttı

ANKARA (AA) - Tarımsal girdi fiyat 
endeksi (Tarım-GFE), ekimde aylık bazda 
yüzde 2,75, yıllık bazda yüzde 32,59 artış 
gösterdi.

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 
ekim ayına ilişkin Tarım-GFE verilerini 
açıkladı. Buna göre, endeks ekimde bir 
önceki aya kıyasla yüzde 2,75, geçen yı-
lın aralık ayına göre yüzde 27,92, geçen 
yılın aynı ayına kıyasla yüzde 32,59 ve 
12 aylık ortalamalara göre yüzde 42,03 
yükseldi. Ana gruplarda bir önceki aya 
göre, tarımda kullanılan mal ve hizmet 
endeksinde yüzde 3,04, tarımsal yatırıma 
katkı sağlayan mal ve hizmet endeksinde 

yüzde 1,1 artış gerçekleşti.
Geçen yılın aynı ayına göre tarımda 

kullanılan mal ve hizmet endeksinde 
yüzde 31,03, tarımsal yatırıma katkı sağ-
layan mal ve hizmet endeksinde yüzde 
42,35 yükseliş görüldü.

ALT GRUPLAR
Yıllık Tarım-GFE'ye göre 3 alt grup 

daha düşük, 8 alt grup daha yüksek 
değişim gösterdi. Yıllık artışın en düşük 
gerçekleştiği alt gruplar, yüzde 13,48 
ile gübre ve toprak geliştiriciler, yüzde 
16,48 ile enerji ve yağlayıcılar oldu. Buna 
karşılık, yıllık artışın en yüksek olduğu 

alt gruplar, yüzde 64,81 ile diğer mal ve 
hizmetler, yüzde 60,13 ile veteriner har-
camaları olarak hesaplandı. Aylık Tarım-
GFE'ye göre 9 alt grup daha düşük, 2 alt 
grup daha yüksek değişim sergiledi.

Aylık düşüş gösteren tek alt grup 
yüzde 0,01 ile makine bakım masrafları 
olarak saptandı. Aylık artışın daha düşük 
gerçekleştiği alt gruplar ise yüzde 0,85 ile 
diğer mal ve hizmetler ve yüzde 0,88 ile 
veteriner harcamaları oldu. Aylık artışın 
en yüksek olduğu alt gruplar ise yüzde 
5,32 ile hayvan yemi, yüzde 3,26 ile güb-
re ve toprak geliştiriciler olarak belirlendi.
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SOLDAN SAĞA
1. Nicelik, nitelik, güç, süre, sayı 

bakımından eksik... Islak duruma 
getirmek... Zıplayan veya birdenbire 
fırlayan bir şeyin hareketi veya çıkardığı 
ses... 2. Meltem... Elle oyma, nakış vb. 
yapan kimse... 3. Sıkıştırılmış, sıkılmış 
olan... Onur kırma, onura dokunma... 4. 
Hidratlı doğal alüminyum fosfat... Belirti, 
iz, ipucu (eski)... 5. Türkiye’nin Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi’nde yer alan illerinden 
biri... Sayıca... Yaban hayvanlarının 
kendilerine yuva edindikleri kovuk... 6. 
Aşırı sevgi ve bağlılık duygusu, sevi, 
amor... Histeri... Elektromotor gücün 
veya gerilimin birimi... 7. Dört ayaklı 
hayvan (eski)... Belgelik... 8. Ağabey 
(halk ağzı)... Bir şeye eklenmiş olan, 
ek durumunda bulunan parça... Baba... 
9. Nemçe... İki değişik kullanımı veya 
uygulaması olma durumu... 10. Minare, 
kubbe, sancak direği vb. yüksek şeylerin 
tepesinde bulunan, madenden yapılmış 
ay yıldız veya lale biçiminde süs, ayça... 
Ezberleyerek, bir yerden okumayarak, bir 
yere bakmayarak... İçinden su akıtmak için 
toprağı kazarak yapılan açık oluk, arık... 
11. Türk alfabesinin on dördüncü harfinin 
adı, okunuşu... Nitelik, görünüş ve yapı 
bakımından bir başkasına benzeyen veya 

ona eş olan, benzeri, müşabih, mümasil... 
Sanı olan, ünlü... 12. Işık saçacak 
beyazlığa varıncaya kadar ısıtılmış olan... 
Edinilmek işi... 13. Gerçekçi... Tozuma... 
14. Parça parça... İveğen... 15. Karakter... 
Eli açık, cömert (kimse) (halk ağzı).. Dek, 
değin, kadar, beri vb. edatlarla birlikte 
kullanılarak bir fiilin, bir hareketin, bir 
yerin, bir şeyin başladığı veya sona erdiği 
noktayı, zaman ve uzaklık bakımından 
abartmalı bir biçimde anlatan bir söz...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Özellikle Rumeli’de seslenmek 

ve dikkati çekmek için kullanılan bir söz 
(halk ağzı)... Gecenin sabaha yakın 
zamanında, sabaha doğru... 2. Zirkonyum 
elementinin simgesi... Pişeğen (halk 
ağzı)... Kirliliği gösteren iz... 3. Ham bitki 
liflerinin iplik yapıldığı yer... Kaldığında... 
4. Zarar verme, zarara sokma (eski)... 
Damar tıkanıklığı... 5. Bir veya birden çok 
öncülü, önceden bilindiği varsayılarak 
kaldırılmış olan tasımsal çıkarım... Erimek 
işi... 6. Sekiz yıllık ilköğretimden sonra 
en az üç yıllık bir eğitimle hayata veya 
yükseköğretime hazırlayan ortaöğretim 
kurumu, ortaöğretim... Yetmiş dokuzdan 
sonra gelen sayının adı... Sürekli yağan 
yağmurdan veya eriyen kardan oluşan, 

geçtiği yerlere zarar veren taşkın su... 7. 
Onluklar (eski)... Tadı güzel... 8. Talyum 
elementinin simgesi... Düşünce... Kötü, 
çirkin, tuhaf (eski)... Dumanın değdiği 
yerde bıraktığı kara leke... 9. Mehterler... 
Eritmek işi... 10. Çelişkili ve tutarsız iki 
cümleyi birbirine bağlamaya yarayan bir 
söz, amma, lakin... "Çok üşümek, çok 
korkmak" anlamlarındaki ".... titremek" 
deyiminde geçen bir söz... Hristiyanların 
her yıl 25 Aralıkta Hz. İsa'nın doğum 
gününü kutladıkları yortu... 11. Kekeme 
(halk ağzı)... Şikesi olmayan... 12. Cam 
takma işleri yapılan dükkân, camcı... Bir 
şeyi elle veya başka bir araçla tutarak 
bulunduğu yerden ayırmak, kaldırmak... 
13. Çünkü... Ovalama işine konu olmak... 
14. Bazı dillerde erkek cinsten sayılan 
(kelime), müzekker... Meme başı üzerine 
yerleştirilip sütün alınmasına yarayan 
araç... Utanma duygusu... 15. İsim hakkı... 
Verme, ödeme (eski)...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)
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HABER MERKEZİ- Anne-baba 
olmak pek çok çiftin hayali. Ancak 
bazen kadınla bazen de erkekle ilgili 
sorunlar bebek sahibi olmayı güç-
leştirebilmektedir. Bu durumda bir 
uzmana başvurmak ve doğru yardım-
cı üreme teknikleri ile hayalinizdeki 
bebeğe kavuşmak mümkün olabilir. 
Bu yöntemlerden biri de tüp bebek 
uygulamalarıdır. Tam donanımlı mer-
kezlerde, deneyimli uzmanlar tarafın-
dan yürütülecek tedavi programları 
ile başarılı sonuçlar alınabilmektedir. 
Memorial Bahçelievler Hastanesi Tüp 
Bebek Merkezi’nden Doç. Dr. Engin 
Türkgeldi, kısırlık nedenleri ve tüp 
bebek tedavisi konusunda önemli 
bilgiler verdi.   

KENDİNİZE ZAMAN TANIYIN! 
Tüp bebek tedavisi, makul bir 

süre korunmasız birlikteliğe rağmen 
gebelik durumunun gerçekleşme-
mesi halinde en çok tercih edilen 
yöntemlerden biridir. Bebek sahibi 
olma süreci ve tüp bebek konusunda 
çevrelerindeki kişilerin deneyimlerini 
dinleyen anne-baba adayları motivas-
yon kaybı yaşayabilmektedir. 

Bebek sahibi olmak, bazı çiftle-
rin beklediğinden daha fazla zaman 
alabilmektedir. Bu konuda anne-baba 
adayının kendisine zaman tanıma-
sı gerekir. Ancak ne zaman bir tüp 
bebek uzmanına başvuracağınızı 
bilmek, tedavi için gecikmemek adına 
büyük önem taşımaktadır. Anne adayı 
35 yaşın altındaysa ve 1 sene boyun-
ca düzenli, korunmasız cinsel ilişkiye 
rağmen hamile kalamadıysa, bir 
uzmana başvurması önerilmektedir. 
Eğer anne adayı 35 yaş ve üzerin-
deyse, bu süre 6 aya inmektedir. 

DÜZENSİZ VEYA AĞRILI ADET 
GÖRME HAMİLE KALMAYI 
GÜÇLEŞTİREBİLİR 
Bazı belirti ve durumlar hamile 

kalmada güçlüğe veya kısırlığa işaret 
edebilir ve daha erken araştırmayı 
gerektirebilir. Bunlardan bazıları 
şunlardır:

• Düzensiz adet görme: Eğer 
adet döngüleriniz düzensizse, 
ya da düzenli olduğu halde çok 
sık (21 günden daha sık) veya 
çok seyrekse (35 günden daha 
seyrek) yumurtlama ile ilgili bir 
sorununuz olabilir. Yumurtlama 
problemleri, hamile kalamama-
nın önemli sebeplerinden biridir. 

• Ağrılı adet görme: Adetlerde şid-
detli ağrı çekmek, endometriozis, 
çikolata kisti veya miyom bulgu-
su olabilmektedir. Bu durumların 
hepsi hamile kalma şansınızı 
azaltabilir. Eğer adetlerinizde 
yoğun ağrı çekiyorsanız, ağrınız 
yıllar içinde şiddetlenmişse veya 
artık ilaçlara cevap vermiyorsa 
bir uzmana muayene olmakta 
fayda var. 

• Tıkalı Fallop Tüpleri: Fallop 
tüpleri, rahim ile yumurtalık ara-
sında köprü görevi görmektedir. 
İki tüpün de tıkalı olması veya 
birinde sıvı birikmesi, spermin 
yumurtaya ulaşmasını veya 
döllenmiş yumurtanın rahime 
yerleşmesini olumsuz etkileye-
bilmektedir. Cinsel yolla bulaşan 
hastalıklar, geçirilmiş karın için il-
tihaplar veya ameliyatlar tüplerin 
tıkanmasına sebep olabilir. Tıbbi 
geçmişinizde bu durumlardan 
biri varsa ve bebek sahibi olmak-
ta güçlük çekiyorsanız, muayene 
olmanız yerinde olacaktır.

• Polikistik Over Sendromu: 
Polikistik over sendromu teşhisi 
olan kadınların, bebek planlarını 
doktorları ile paylaşmaları önem-
lidir. Zira bu hastalık yumurtla-
mayı bozabilir ve hamile kalmayı 
güçleştirebilir. 

• Erkek Kısırlığı: Erkek partnerin 
durumu ihmal edilmemelidir. 
Düşük sperm sayısı, spermlerin 
hareket veya şekil bozuklukları 
hamile kalma şansınızı azalta-
bilir. Bunlar erkekte hiçbir belirti 
vermeyebilir. Sperm analiziyle 

erkek doğurganlığı hakkında 
bilgi edinmek mümkündür. 

HEM KADIN HEM ERKEK İÇİN 
DEĞERLENDİRME ŞART!
Hamile kalamamanın sadece 

kadın kaynaklı olduğunu düşünmek 
doğru değildir. Vakaların yaklaşık 
%30’u erkek faktörlerinden kaynak-
lanmaktadır. Bu nedenle, hamile kal-
ma süreci uzadığında her iki partnerin 
de değerlendirilmesi önemlidir.

Erkekler zaman zaman üreme ile 
ilgili sorunları ciddiye almayabilir ve 
doktora gitmekte geç kalabilirler. An-
cak sperm sayı ve kalitesinin hamile 
kalmada rolü büyüktür. Erkek part-
nerin değerlendirilmesi, çiftin bebek 
sahibi olma sürecinde doğru adımla-
rın atılması için çok önemlidir.

TÜP BEBEK TEDAVİSİ KİŞİYE 
ÖZEL PLANLANIYOR 
Tüp bebek uzmanına başvurma-

nız hemen tedaviye başlayacağınız 
anlamına gelmez. İlk görüşmede dok-
torunuz tıbbi geçmişinizi gözden ge-
çirmekte, muayenenizi yapmakta, sizi 
ultrason ile değerlendirmekte, gerek 
görürse bazı ek incelemeler istemek-
tedir. Bu incelemeler genellikle kan 
tahlillerini, görüntüleme yöntemlerini 
veya sperm analizini kapsamaktadır. 

Doktorunuz, elde ettiği bilgileri 
ve tercihlerinizi dikkate alarak size 
özel bir plan sunar.  Bu plan, bir süre 
daha doğal yollarla gebelik denemeyi, 
hamile kalma şansınızı artırabilecek 
yaşam tarzı değişikliklerini, takviye 

ve ilaçları, bazı pratik uygulamaları 
veya aşılama ve tüp bebek gibi çeşitli 
yaklaşımları içerebilir. 

TEDAVİYE BAŞLAMAK 
İÇİN DOĞRU ZAMANLAMA 
ÖNEMLİ 
Hamile kalma süreciniz uzadığın-

da veya saydığımız bulgulardan birini 
fark ettiğinizde bir uzmana başvur-
manız önemlidir.  Hamile kalmak 
için uygulanan tedavilerde doğru 
zamanlama büyük fark yaratabilir. Bu 
sebeple gereğinden çok beklemek 
yerine erken dönemde harekete geç-
mek, bir bebeğe kavuşma şansınızı 
artıracaktır.

Bir tüp bebek uzmanına başvura-
rak alacağınız profesyonel rehberliğin 
önemli bir faydası da sizi psikolojik 
olarak rahatlatmasıdır. Sürecin niçin 
uzadığını anlamak ve hangi adımların 
atılacağı konusunda bir yol haritasına 
sahip olmak endişe ve kaygılarınızı 
azaltacaktır.

Bebek sahibi olmak her zaman 
kolay bir yolculuk olmayabilir, fakat 
doğru zamanda doğru adımları atmak 
başarı şansınızı artırır ve sonuca 
ulaşmanızı hızlandırır. Eğer uzun 
süre denemenize rağmen hamile 
kalamadıysanız veya bahsi geçen 
tehlike işaretlerinden herhangi birini 
fark ettiyseniz, en kısa zamanda bir 
tüp bebek uzmanına başvurmak en 
doğru hareket olacaktır. Tecrübeli bir 
doktorun size sunacağı doğru yakla-
şımla, hayal ettiğiniz sonuca ulaşma-
nız kolaylaşacaktır.

Çocuklarda çürüyen 
süt dişleri çene yapısını 

etkileyebiliyor! 
HABER MERKEZİ- Süt dişleri, 

çocukların sağlıklı ağız ve çene yapısının 
gelişimi için kritik bir role sahiptir. Geçici 
olsalar da, süt dişleri çene yapısının 
sağlıklı gelişimini destekler. Peki, çürüyen 
süt dişleri çocukların çene yapısını 
olumsuz etkiliyor mu?İstanbul Okan 
Üniversitesi Diş Hastanesi Pedodonti 
Bölümünden Dr. Öğr. Üyesi Merve Nur 
Aydın süt dişlerinin çene yapısındaki 
rolüne dikkat çekti.

SÜT DİŞLERİNİN SAĞLIKLI 
GELİŞİMDE ÜSTLENDİĞİ GÖREVİ
Süt dişleri, çocuğun ilk yıllarındaki 

beslenme, konuşma ve çiğneme 
fonksiyonlarını yerine getirmesine 
yardımcı olur. Aynı zamanda, daimi 
dişlerin çıkması için doğru pozisyonların 
oluşmasına katkı sağlar. Çürükler 
nedeniyle erken kaybedilen süt dişleri, 
bu görevleri yerine getiremez hale gelir 
ve çene yapısında bozulmalara neden 
olabilir.

ÇÜRÜKLERİN ETKİSİ
Dr. Öğr. 

Üyesi Merve Nur 
Aydın sözlerine 
şu şekilde 
devam etti: 
‘Çürükler tedavi 
edilmediğinde 
dişte enfeksiyona 
yol açar ve dişin 
erken çekilmesi 
gerekebilir. Erken 
diş kayıpları, 
çocuğun diş yapısında kaymalar ve 
çapraşıklıklar oluşturabilir. Boş kalan diş 
boşluğuna diğer dişler kayabilir ve bu da 
ileride dişlerin yanlış konumda çıkmasına 
neden olur. Ayrıca, çenede asimetrik 
gelişim, kapanış bozuklukları ve hatta diş 
eti problemleri de ortaya çıkabilir.’

ÇENE GELİŞİMİNE ETKİSİ
Çürüyen ve tedavi edilmeyen 

süt dişleri, çene kemiklerinin sağlıklı 
gelişimini olumsuz yönde etkileyebilir. 
Dişler, çiğneme ve konuşma gibi 
aktiviteler sırasında çene kaslarının ve 
kemiklerinin gelişimini uyarır. Bu uyarı 
eksik olduğunda, çene yapısında şekil 
bozuklukları görülebilir. Ayrıca, diş 
kayıpları çocuğun konuşma yeteneğini 
etkileyebilir ve beslenme sorunlarına yol 
açabilir.

‘ERKEN MÜDAHALE ÇENE 
YAPISINDA OLUŞABİLECEK 
BOZUKLUKLARI ÖNLÜYOR’
Çürüklerin önlenmesi ve erken 

tedavisi, süt dişlerinin korunmasında 
büyük önem taşır. Düzenli diş hekimi 
kontrolleri, çocuğun ağız hijyenine 
dikkat edilmesi ve dengeli bir beslenme 
alışkanlığı, çürük riskini azaltır. Diş 
çürükleri başladığında, erken müdahale 
ile hem dişlerin korunması sağlanır 
hem de çene yapısında oluşabilecek 
bozukluklar önlenir.

Süt dişleri çocuğun geçici 
dişleri olsa da, ağız sağlığı ve çene 
gelişimi açısından büyük bir öneme 
sahiptir. Çürüyen süt dişlerinin çene 
yapısında bozulmalara yol açabileceği 
unutulmamalıdır. Bu nedenle, çocuklarda 
ağız sağlığını korumak ve diş çürüklerini 
önlemek için düzenli diş kontrolleri ve iyi 
bir ağız bakım rutini sağlanmalıdır.

Bebek sahibi olmanızı 
zorlaştıran 5 faktöre dikkat!

Doç. Dr.
Engin

Türkgeldi

Polikistik over sendromu adet düzensizliği sebebi
HABER MERKEZİ- Polikistik over 

sendromu, kadınlar arasında en sık görü-
len hormon değişikliği kaynaklı hastalık-
lardan biri. Polikistik over sendromunun 
kadınların yüzde 5 ila 10’unu etkilediğini 
belirten Anadolu Sağlık Merkezi Hastane-
si Kadın Hastalıkları ve Doğum Uzmanı 
Op. Dr. Nuri Ceydeli, “Hastalığın belirtileri 
kişiden kişiye değişebilse de en yaygın 
görülenler; düzensiz ve seyrek adet 
döngüsü, kıllanma, hiperandrojenizm, 
obezite, glukoz intoleransı, karaciğer 
yağlanması, dislipidemi ve tıkayıcı uyku 
apnesidir” dedi.

Bugüne kadar polikistik over send-
romunun nedeni olarak gösterilebilecek 
herhangi bir çevresel veya genetik 
faktör tespit edilemediğini, bu yüzden de 
tedavinin semptomlara göre düzenlendi-
ğini dile getiren Anadolu Sağlık Merkezi 
Hastanesi Kadın Hastalıkları ve Doğum 
Uzmanı Op. Dr. Nuri Ceydeli, “Polikistik 

over sendromunun direkt bir tedavisi 
olmadığı için meydana getirdiği rahat-
sızlıklara yönelik semptomatik tedavi 
seçenekleri değerlendirilir. Aynı zamanda 
adet düzensizliğine sebep olabilen bu 
rahatsızlıkta psikolojik faktörlerin de çok 
önemli olduğu ve kişinin adet olamadıkça 
girdiği stresin, döngüyü daha da olumsuz 
etkilediği unutulmamalı” dedi.

GEBE KALMAYI ZORLAŞTIRAN 
FAKTÖR YUMURTLAMA 
ZAMANININ BİLİNMEMESİ
İnsülin direncine bağlı olarak, vü-

cudun normalden daha yüksek insülin 
seviyesine sahip olması anlamına gelen 
hiperinsülinemi oluşur. Bu durumun da 
polikistik over sendromunun tam merke-
zinde yer aldığını vurgulayan Kadın Has-
talıkları ve Doğum Uzmanı Op. Dr. Nuri 
Ceydeli, “İnsülin fazlalığı yumurtalıkta 
kontrolsüz bir yumurta üretimine neden 
olur. Bu yumurtalar dengeli bir şekilde 

üretilmediği için yumurtlama verimleri dü-
şüktür dolayısıyla infertilite yani kısırlık ya 
da adet düzensizliği meydana gelebilir. 
Ancak bu noktada kişi asla anne olamaz 
gibi bir durum söz konusu değildir. Sade-
ce adet düzenli olmadığı için birlikteliği 
yumurtlama dönemine denk getirmek 
zorlaşır bu sebeple gebelik istendiği 
kadar hızlı gerçekleşmez” ifadelerini 
kullandı.

FAZLA KİLOLARDAN KURTULMA 
TEDAVİNİN İLK ADIMI
Polikistik over sendromu ile mücade-

lede ilk adımın fazla kiloya bağlı oluşan 
insülin direncinin düşürülmesi olduğunun 
altını çizen Op. Dr. Nuri Ceydeli, “Has-
taların ideal kilolarına ulaşmaları çok 
önemli. Glukoz intoleransı, dislipidemi ve 
obezite varlığına bağlı olarak kişide tip 2 
diyabet ve kardiyovasküler hastalık riski 
de arttığı bilinmeli. Vücuttaki tüm sistem-
ler birbirine bağlı olduğu için düzenli eg-

zersiz ve kilo kontrolü gibi genel sağlıklı 
yaşam alışkanlarını benimsemek pek çok 
rahatsızlığın önüne geçebilir. Diğer tedavi 
seçenekleri ise doğum kontrol hapları, 
progesteronlar, insülin duyarlılığını artı-
ran veya yumurtlamaya yardımcı ilaçlar 
olarak sıralanabilir” şeklinde konuştu.

Op. Dr.
Nuri 

Ceydeli

Dr. Öğr. Üyesi 
Merve Nur Aydın
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A.Gücü sıkıntılarla iç içe boğuşuyor

HABER MERKEZI- Mustafa Kemal 
Atatürk'ün Ankara'ya gelişinin 105. yılı 
kutlamaları çerçevesinde düzenlenecek 
89. Büyük Atatürk Koşusu, 29 Aralık Pazar 
günü Ankara'da gerçekleştirilecek.

Türkiye Atletizm Federasyonu'ndan ya-
pılan açıklamaya göre koşu, Dikmen Keklik 
Pınarı'ndan başlayıp Eski Ankara Tren Garı 
önünde sona erecek.

Koşunun kit dağıtımı, 27-28 Aralık ta-
rihlerinde 19 Mayıs Stadyumu Yaşar Doğu 
Spor Salonu'nda yapılacak.

Kadınlar Futbol Liginde FOMGET, 
deplasmanda oynadığı maçta 

Galatasaray’ı 5-1 yendi.
Ligde zirve mücadelesi veren FOMGET’li 

kadın futbolcular, deplasmandaki Galatasa-
ray maçını baştan sonra kadar üstün oynadı.

GOL YAĞMURU
Maçın ilk dakikasında Manga'nın attığı 

golle Galatasaray 1-0 öne geçti. FOMGET 
43. dakikada Olha ile beraberliği yakaladı 
ve maç bu şekilde tamamlandı. İkinci yarıda 
vites artıran FOMGET 59. dakikada Alves ile 
öne geçti. Başkent temsilcisini rahatlatan gol 
takımın sembol isimlerinden Kuc'tan geldi. 
Armisa Kuc 63. dakikada takımını 3-1 öne 
geçir

Başkent takımı 4. golü 74, 5. golü ise 87 
dakikada Abi Kim'dem geldi. 

FOMGET, Fenerbahçe'nin ardından 2. 
sırada yer aldı.

Başkent takımı 26 Ocak günü deplasman-
da Lider Fenerbahçe ile oynayacak. 

BÜYÜK ATATÜRK KOŞUSU 29 ARALIK’TA

KAOS üZERiNE 
GELEN    PUAN 1

Bir takım düşünün ve kaosu aynı anda 
yaşasın ve oynadığı  Çorumspor maçında 

10 kişi kalmasına karşın 8 dakika uzayan maçı 
1-1 kapatma başarısını göstersin.

Ankaragücü, Deplasman maçından önce  ve 
sonrasında nelerle karşılaşmıştı. 

Teknik adamı gönderildi, 4 as futbolcusu kadro 
dışı bırakıldı. Kaptan Mahmut ısınırken, 2’nci 
kaptan Osman oyun sırasında sakatlandı. 40’ncı 
dakikada Yusuf kırmızı kart gördü.

Felaketi aynı anda yaşayan Ankaragücü’nün 
Çorumspor maçından puan alması da mucizelere 
kalmıştı. Ancak sahada 10 futbolcu ile direnen 
Ankaragücü attığı golle haftayı 1-1 kapatmıştı.

Sonuçta, Ankaragücü 51’nci  dakikada   
Kadir’in attığı gole ev sahibi takıma 1-0 maglup 
duruma düşmüştü. Ancak henüz daha maç 
bitmemişti. Bunun sonucunda 3 kaptan peşpeşe 
oyun dışı kalınca, 4’ncü kaptan olarak Sertaç 
ortaya çıktı. Ankaragücü, 89’ncu dakikada 
Rotariu’nun golüyle skoru 1-1 yaptı.

Kaos la içli-dışlı olan Başkent takımı 
Çorumspor deplasmanını 1-1 kapatırken, puanını 
24’e çıkartt ve 9’ncu sırada yer aldı. 

 Ankaragücü şimdi 5 Ocak’ta Eryaman 
Stadında Keçiörengücü ile karşılaşacak.

TEŞEKKÜR-Sıkıntılarla mücadele eden Ankaragücü 
futbolcuları maç sonrasında taraftarlarına teşekkür etti.

Çorumspor maçından önce darmadağınık olan Başkent takımı beraberlik sonucunda puanını 24’e çıkartırken, sıralamasını ise 9’a getirdi.

FOMGET, G.SARAY’A 
GOL OLDU YAĞDI

A.GÜCÜ, F.BAHÇE 
KOLEJİNİ FARKLI GEÇTİ

VOLEYBOLDA A.GÜCÜ 
ZERENSPOR’A YENİLDİ

AÇIK FARKLA-Deplasmanda 
Galatasaray’ı 5-1 yenen FOMGET’li 

kadın futbolcular bu maçta.

HABER MERKEZI- Ankaragücü baştan 
sona üstün oynadığı maçta Fenerbahçe 
Koleji’ni 85-66 mağlup etti.

Karşılaşmada CJ Elleby 18 sayıyla en 
skorer isim oldu.

Ankaragücü’nde Hakan Yapar 10 sayı, 3 
asist, CJ Elleby 18 sayı, 3 ribaund, Doğukan 
Sönmez 10 sayı, 4 ribaund, Muhammed Bay-
gül 16 sayı, 7 ribaund, 7 asist le oynadı.

HABER MERKEZI- Kadınlar 1. Lig’inde 
13. Hafta karşılaşmasında Zerenspor’a konuk 
olan  Ankaragücü karşılaşmayı 3-0 kaybetti.

Kadınlar Voleybol 1. Lig’de 13. Hafta 
Zerenspor ile karşılaşan Ankaragücü karşı-
laşmada istediği sonucu elde edemedi. Saat 
15.00’te başlayan karşılaşmada başkent ekibi 
puansız geri döndü.

KAĞAN
KARACEHENNEM

NEŞTER VURULDU
Kenan Koçak gönderildi, 4 futbolcu kadro dışı bırakıldı

Erkan Sözeri’yi teknik direktör-
lüğe getiren Keçiörengücü 21 

gün sonra sahasında hiçte hak etme-
diği yenilgiyi aldı.

Deplasmanda 9 maçta 16 puan al-
makla ön plana çıkan Başkent takımı, 
31’nci dakikada Karagümrük’ün gol 
makinası 1.96’lık Brezilyalı Wesley’in 

golüne engel olamadı.
Ikinci yarıda oyuna hakim olan 

Keçiörengücü bu arada topu rakip 
direkten dönmesiyle, baskılı oyundan  
1-0 mağlup ayrıldı.

Böylece Karagümrük önünde ye-
nilgiyi alan Keçiörengücü, 27 puanla 
5’nci sırada kaldı. 

Keçiörengücü 5 Ocak 2025’de An-
karagücü ile Eryaman Stadında karşı 
karşıya gelecek.

21 GüN 
SONRA 
GELEN 
YENiLGi

AHMET ERTÜM

SERI SONU-21 gün sonra yenilgi ile tanışan 
Keçiörengücü futbolcuları puansız kaldı.

* Teknik adam gönderildi 4 as futbolcu kadro dışı kaldı

* 1. ve 2. kaptan Mahmut ile Osman sakatlandı

* Çorumspor maçında Yusuf 40’ncı dakikada kırmızı kart gördü 

* 98 dakikada 4. kaptanla sahada görüntü verdi

* Sonuçta, 1-1’lik beraberlik geldi

DOĞAN BULGUN

9’NCU SIRADA-Ankaragücü futbolcuları 
Çorumspor maçında

1 PUAN IYIDIR- Çorumspor maçından 1 puan 
çıkartan Ankaragücü futbolcuları

Sezon başında her-
kesin 1’nci Ligin 

en kaliteli futbolcularının 
bulunduğu söylenen, an-
cak 1’nci Ligde bir türlü 
istikrarı yakalayamayan 
Ankaragücü’nde neşter 
deplasmandaki Çorums-
por maçından önce atıldı.

Sportif direktör Emre 
Yıldız’ın operasyoınu 

yönetimden destek 
görünce, ilk neşter teknik 
direktör Kenan Koçak’a 
atılırken 4 futbolcu kadro 
dışı bıraktı. Sarı-lacivertli 
ekipte Tolga Ciğerci, 
Efkan Bekiroğlu, Alper 
Uludağ ve Bahadır Han 
Güngördü kadro dışı 
bırakıldı. Başkent eki-
binde Ricardo Saponara 
da kadro dışı kalmıştı. 
Ancak Saponara yeniden 
takımla birlikte çalışmaya 
alındı.

YOKLAR-Efkan Bekiroğlu 
ve Tolga Ciğerci

Kenan 
Koçak

YENİ KAPTAN MAHMUT
HABER 

MERKEZI- 
Ankaragücü’nde 
Emre Yıldız’ın 
sportif direktör-
lüğe getirilme-
sinin ardından 
takım içerisinde 
de önemli deği-
şiklikler yapıl-
maya başlandı.

Kulüpten yapılan 
açıklamada, “Profesyonel 
Futbol A Takımımızda 
görev değişikliği yapıla-
rak takım kaptanlığına 
Mahmut Tekdemir, Osman 
Çelik ve Riad Bajic geti-
rilmiştir. Kendisine özel 

olarak hazırla-
nan programla 
antrenmanlarına 
devam eden 
futbolcumuz 
Riccardo Sapo-
nara, yönetim 
kurulumuzun 
aldığı karar ile 
takımımızla 

birlikte çalışmalarına 
başlamış olup Çorum FK 
karşılaşması kadrosunda 
yer alacaktır” denildi.

Bu arada yeni kaptan 
Mahmut Tekdemir, Ço-
rumspor maçından evvel 
ısınırken sakatlandı ve 
kadro dışı kaldı.

Mahmut 
Tekdemir

Keçiörengücü, Erkan Sözeri’li kadrosu ile puansız kaldı

Puanı 27’de kalan Başkent ta-
kımı Karagümrük’e yenilmesine 
karşılık,  yine 5’nci sırada kaldı

İSMET TAŞDEMİR 
KOCAELİSPOR’DA

HABER MERKEZI- Ertuğrul 
Sağlam ile yollarını ayıran Koca-
elispor, son olarak Bodrumspor’u 
çalıştıran 50 yaşındaki teknik di-
rektör İsmet Taşdemir ile prensip 
anlaşması sağladı.

SİNCANSPOR SAHASINDA BERABERE
HABER MERKEZI- 2’nci 

Ligde yer alan Sincanspor, 
sahasında oynadığı maçta 
Fethiyespor ile 1-1 berabere 
kaldı. Başkent takımı 17 pu-
anla 15’nci suırada yer aldı.

Diğer Başkent takı-
mı Ankara Demirspor ise 
deplasmanda oynadığı 
Diyarbekirspor’u 2-0 yendi. 
Mavi-lacivertliler 11 ‘nci srada 
17 puan kazandı.

BİR HAFTA 
MAÇ YOK

HABER MERKEZI- 1’nci 
Lige bir hafta ara verilecek.

Yeni yıl nedeniyle fut-
bolcular bir haftalık sürede 
dinlenecek. Başkent takım-
ları 5 Ocak günü Eryaman 
Stadında Ankaragücü-Keçi-
örengücü ve Sakaryaspor-
Gençlerbirliği maçları ile lige 
devam edilecek.

EMRE YILDIZ 
YENİDEN GÖREVDE

HABER MERKEZI- 
Ankaragücü'nde Emre 
Yıldız dönemi yeniden 
başladı.

Yapılan resmi 
açıklama şu şekilde: 
“AnkaragücüYeni Sportif Direktörü-
müz Emre Yıldız Kulübümüz sportif 
direktörlük görevi için Emre Yıldız 
ile anlaşma sağlamıştır. Kamuoyuna 
saygıyla duyurulur." 

RAMAZAN ATABEY

ATİLA GÜVENÇ

TÜRK TELEKOM 
FARKLI YENİLDİ

HABER MERKEZI- 
Basketbol Süper Liginde 
Türk Telekom deplasman-
da oynadığı maçta Tofaş’a 
93-84 yenildi.

İstikrarsız oyununu de-
vam ettiren Türk Telekom 
takımı Cumartesi günü 
Başkent Ankara’da Bahçe-
şehir ile karşılaşacak.

BOTAŞ EVİNDE GALİP
HABER MERKEZI- Kadınlar Basketbol 

Süper Ligi'nin 13. haftasında BOTAŞ, ağırla-
dığı Ormanspor'u 79-67 mağlup etti.

Bu sonuçla BOTAŞ, ligde 4. galibiyetini 
elde ederken, OGM Ormanspor ise 9. mağlu-
biyetini yaşadı.

PTT DOLU DİZGİN
HABER MERKEZI- Kadınlar 1.Lig ma-

çında PTT, İlbank ile karşılaştı. 2 Başkent 
ekibinin mücadelesini PTT Spor 3-0 kazandı.  
Maçta setler (27-25, 25-17, 25-23) sona erdi. 


